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PROTOKÓŁ NR LVII/2014 

z LVII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 25 wrze śnia 2014 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 32 radnych, 
nieobecni: 

1. Wiesław Kamiński 
2. Dariusz Słodkowski 

                       
Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 

 
 
 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE  

 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Szanowni Państwo, LVII sesja Rady Miasta Gdańska, witam serdecznie 
wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. 
 
Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Prezydenta Miasta Gdańska - druk 1457 
 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 

Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Prezydenta Miasta Gdańska - druk 1458 
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 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy 
Miasta Gdańska do Stowarzyszenia "Pomorskie w Chinach" - druk 1459 
 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

  
Wpłynął wniosek Komisji Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska 
o włączenie  do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
pozbawienia fragmentu (część działki 50/3, obręb 99) ulicy Chmielnej na 
odcinku od ul. Pożarniczej do północnego cypla Wyspy Spichrzów  
w Gdańsku kategorii drogi gminnej - druk 1460 + autopoprawka 
 
 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Małgorzata Chmiel – Przewodn. K. Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

 
Wpłynęły autopoprawki  do druków: 
 

- druk  1454 – pkt 4, ppkt 2; 
- druk  1455 – pkt 4, ppkt 3; 
- druk  1448 – pkt 4, ppkt 54.  

 

Jest jeszcze jedna prośba, w związku z drukiem 1447, który jest  
w punkcie 53, o przeniesienie go do punktu 3A. Tak więc będzie miało 
miejsce głosowanie dotyczące przegłosowania porządku obrad. 
 
Proszę państwa, zaczynamy od druku 1457. Kto z pań i panów radnych 
jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    26 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
  w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 1457 będzie w punkcie 60. 
 
Druk 1458. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    28 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
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Rada Miasta Gda ńska 

                    w głosowaniu wł ączyła pod obrady 

Druk 1458 będzie w punkcie 61. 
 
Druk 1459. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    28 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
                    w głosowaniu wł ączyła pod obrady 

Druk 1459 będzie w punkcie 3B. 
 
Druk 1460 z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za 
włączeniem tego projektu? 

za    -    28 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
                    w głosowaniu wł ączyła pod obrady 

Druk 1460 będzie w punkcie 8A. 
 
Szanowni Państwo, będziemy teraz głosować o przeniesienie druku  
z punktu 53 do 3A, tj. druk 1447. 

za    -    30 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
                    w głosowaniu wł ączyła pod obrady 

Druk 1447 będzie w punkcie 3A. 
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Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 

2. Komunikaty: 
 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Informacja o stanie środowiska na obszarze województwa pomorskiego ze 
szczególnym uwzględnieniem terenu Miasta Gdańska – ref. Jarosław Stańczyk - 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska  
 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska; 
 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 

4. Uchwały: 
1) w sprawie "Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta" (druk 1450); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Katarzyna Drozd - Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydz. Polityki Gospodarczej 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 (druk 1454 + autopoprawka); 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska –Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

3) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok 
(druk 1455 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

3A) zmieniająca Uchwałę Nr LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 
2010 r. w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska (druk 
1447); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

3B) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do 
Stowarzyszenia "Pomorskie w Chinach" (druk 1459); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

4)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Osowa rejon ulicy Kielnieńskiej przy torach II w mieście Gdańsku (druk 1445); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

5) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Siedlce – węzeł  integracyjny w rejonie ulic Kartuskiej i Struga 
w mieście Gdańsku (druk 1398); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

6) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Letnica rejon ulicy Wielopole w mieście Gdańsku (druk 1438); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

7) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stogi w rejonie ulicy mjr. Henryka Sucharskiego oraz tzw. Nowej 
Kaczeńce w mieście Gdańsku (druk 1439); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

8) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki Przemysłowe rejon pomiędzy ulicą Bysewską  
a terenami kolejowymi II w mieście Gdańsku (druk 1446); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

8A) w sprawie pozbawienia fragmentu (część działki 50/3, obręb 99) ulicy 
Chmielnej na odcinku od ul. Pożarniczej do północnego cypla Wyspy Spichrzów 
w Gdańsku kategorii drogi gminnej (druk 1460 + autopoprawka) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Małgorzata Chmiel – Przewodn. Komisji Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Województwa Pomorskiego 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych, położonych w Gdańsku w rejonie 
ulicy Ziemowita, oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. nr 61/3 o pow. 
1.632m², dz. nr 62 o pow. 18m², dz. nr 63 o pow. 40m² oraz dz. nr 64/2 o pow. 
26m² obr. 15, stanowiących własność Gminy Miasta Gdańska – po obniżonej 
cenie (druk 1441); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od odwołania darowizny 
nieruchomości (druk 1442); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
omasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
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11) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu 
prawa trwałego zarządu ustanowionego na rzecz Domu Pomocy Społecznej 
„Ostoja” w Gdańsku (druk 1443); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

12) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu 
prawa trwałego zarządu ustanowionego na rzecz Centrum Hewelianum  
w Gdańsku (druk 1444); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

13) w sprawie zmian w załączniku Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 Rady Miast  
a Gdańska z dnia 16 grudnia 2013r w sprawie uchwalenia „Regulaminu 
udzielania dotacji celowych na zadania związane z ochroną środowiska  
i gospodarką wodną” (druk 1401); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

14) w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie zmian w wykazie jednostek 
organizacyjnych Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Josepha 
Conrada - Korzeniowskiego w Gdańsku (druk 1440); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydenta Miasta Gdańska 
Anna Czekanowicz-Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody 
głosowania (druk 1399); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

16) w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska odrębnych obwodów 
głosowania w celu przeprowadzenia wyborów do Rady Miasta Gdańska, Sejmiku 
Województwa Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gdańska zarządzonych na 
dzień 16 listopada 2014 r. (druk 1400); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

17) w sprawie zmiany Statutu Miasta Gdańska (druk 1402); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

18) zmieniająca Statut Dzielnicy Aniołki (druk 1403); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

19) zmieniająca Statut Dzielnicy Brętowo (druk 1404); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
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20) zmieniająca Statut Dzielnicy Brzeźno (druk 1405); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

21) zmieniająca Statut Dzielnicy Chełm (druk 1406); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

22) zmieniająca Statut Dzielnicy Jasień (druk 1407); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

23) zmieniająca Statut Dzielnicy Kokoszki (druk 1408); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

24) zmieniająca Statut Dzielnicy Krakowiec – Górki Zachodnie (druk 1409); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

25) zmieniająca Statut Dzielnicy Letnica (druk 1410); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

26) zmieniająca Statut Dzielnicy Matarnia (druk 1411); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

27) zmieniająca Statut Dzielnicy Młyniska (druk 1412); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

28) zmieniająca Statut Dzielnicy Nowy Port (druk 1413); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

29) zmieniająca Statut Dzielnicy Oliwa (druk 1414); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

30) zmieniająca Statut Dzielnicy Olszynka (druk 1415); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

31) zmieniająca Statut Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech - Lipce (druk 1416); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

32) zmieniająca Statut Dzielnicy Osowa (druk 1417); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

33) zmieniająca Statut Dzielnicy Piecki - Migowo (druk 1418); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
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34) zmieniająca Statut Dzielnicy Przeróbka (druk 1419); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

35) zmieniająca Statut Dzielnicy Przymorze Małe (druk 1420); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

36) zmieniająca Statut Dzielnicy Przymorze Wielkie (druk 1421); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

37) zmieniająca Statut Dzielnicy Rudniki (druk 1422); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

38) zmieniająca Statut Dzielnicy Siedlce (druk 1423); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

39) zmieniająca Statut Dzielnicy Stogi (druk 1424); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

40) zmieniająca Statut Dzielnicy Strzyża (druk 1425); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

41) zmieniająca Statut Dzielnicy Suchanino (druk 1426); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

42) zmieniająca Statut Dzielnicy Śródmieście (druk 1427); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

43) zmieniająca Statut Dzielnicy Ujeścisko - Łostowice (druk 1428); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

44) zmieniająca Statut Dzielnicy VII Dwór (druk 1429); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

45) zmieniająca Statut Dzielnicy Wrzeszcz Dolny (druk 1430); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

46) zmieniająca Statut Dzielnicy Wrzeszcz Górny (druk 1431); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

47) zmieniająca Statut Dzielnicy Wyspa Sobieszewska (druk 1432); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
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48) zmieniająca Statut Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza (druk 1433); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

49) zmieniająca Statut Dzielnicy Zaspa Młyniec (druk 1434); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

50) zmieniająca Statut Dzielnicy Zaspa Rozstaje (druk 1435); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

51) zmieniająca Statut Dzielnicy Żabianka – Wejhera – Jelitkowo – Tysiąclecia (druk 
1436); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

52) uchylająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania wyborów do rad 
jednostek pomocniczych (druk 1437); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Marcin Skwierawski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 

53) zmieniająca Uchwałę Nr LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r.  
w sprawie Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska (druk 1447); 
(przeniesiono do punktu 3A) 

54) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Gdańsku na 2014 rok (druk 1448 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

55) zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do realizacji 
rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 
2014 rok w mieście Gdańsku (druk 1449); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Łukasz Balwicki – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

56) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia szczegółowego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańsk na 2014 rok (druk 
1452); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Łukasz Balwicki – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

57) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 
rok 2014 (druk 1453); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Łukasz Balwicki – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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58) w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego  
„Na Wzgórzu” (druk 1456); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

59) w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Przyszpitalnych w Gdańsku przy 
Specjalistycznym Psychiatryczno-Neurologicznym Samodzielnym Publicznym 
Zespole Opieki Zdrowotnej w Gdańsku z siedzibą przy ul. Srebrniki 17 oraz 
nadania numeru (druk 1451); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

60)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Gdańska (druk 
1457) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

61) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Gdańska (druk 
1458) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 
5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  
6. Wnioski, oświadczenia osobiste.  
7. Zakończenie obrad. 

 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY  
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Szanowni państwo, prezydium ma tylko jeden komunikat. Wszystkie 
państwa oświadczenia wpłynęły w terminie, tak więc bardzo dziękuję. 
Poproszę teraz pana Jarosława Stańczyka z Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska o informację o stanie środowiska na 
obszarze województwa pomorskiego ze szczególnym uwzględnieniem 
terenu miasta Gdańska. Bardzo proszę. 
 
JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, w imieniu 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska serdecznie dziękuję 
za kolejne już zaproszenie na sesję Rady Miasta Gdańska. Zgodnie  
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z ustawowymi zasadami Pomorski Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska zobowiązany jest do przedstawienia raz na rok Radzie 
Miasta informacji o stanie środowiska na terenie województwa ze 
szczególnym uwzględnieniem obszaru działania danej rady. Jest to i nie 
tylko obowiązek, ale mam też przyjemność zaprezentowania państwu, 
krótkiego wystąpienia natomiast co do szczegółów zapraszam 
serdecznie do korzystania z naszych publikacji. Raport o stanie 
środowiska w województwie pomorskim za dany rok jest publikowany na 
stronie internetowej naszego inspektoratu oraz przekazywany na ręce 
Pana Przewodniczącego i na pewno kilka egzemplarzy znajduje się  
u pana dyrektora wydziału środowiska Urzędu Miejskiego. Tam są 
zdecydowanie szersze informacje podane w sposób przystępny. Jeżeli 
państwa zainteresuje problem opisany, bądź szczegóły, które są zawarte 
w raportach zawsze można skorzystać z naszych informacji na 
indywidualne wnioski. Serdecznie zapraszam, ponieważ nasze 
opracowania publikowane są oczywiście skrótowe i mamy o wiele więcej 
informacji na danym temat najczęściej. 
 
Informacja o stanie środowiska na obszarze województwa pomorskiego 
ze szczególnym uwzględnieniem terenu Miasta Gdańska stanowi 
załącznik nr 2  niniejszego protokołu. 
 
Radny JACEK TEODORCZYK – Wiceprzewodnicz ący Rady Miasta 
Gdańska 
Panie inspektorze, ja mam dwa pytania do pana, a w zasadzie może 
trzy. Dziękuję za bardzo interesujące sprawozdanie, bo przedstawia pan 
niezmiennie wrażliwą część życia naszego miasta. Jakim jest 
środowisko, w którym żyjemy, także ja uważam że pan to po prostu 
uwrażliwia nas i przedstawia nam. W związku z tym mam trzy pytania. 
Pierwsze, dlaczego przy badaniach, chociażby poziomu benzaprenu, 
państwo wytypowaliście ul. Leczkowa i zdaje się Głęboką, jak 
dostrzegłem, to jest pierwsze. Czym się kierowaliście? Pytam po prostu 
jakie były motywacje. Drugie, pan dyrektor był łaskaw wspomnieć jaki był 
dopuszczalny poziom benzapirenu wynosi 1ng, a w Gdańsku 
stwierdzono 2 ng i że to jest lekkie przektoroczenie. To jest 
przekroczenie o 100%. Trzecia sprawa, która mnie interesuje w związku 
z różnymi sprawami związanymi z proserwisem i niewłaściwym 
przechowywaniem heksachlorobenzenu, czy tez inaczej nazywany 
chlorobenzenu, po prostu czy okolice tych wód w okolicy Port Service 
były badane na zwartość heksachlorobenzenu, który wiem, że w wodzie 
rozpuszcza się bardzo trudno, w tłuszczach rozpuszcza się świetnie,  
a jest to groźna chlorowcopochodna węglowodoru aromatycznego jakim 
jest benzen. W związku z tym te trzy sprawy mnie interesują. Poziom 
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heksachlorobenzenu i jka to się ma do zagrożeń, to jest jedna rzecz i czy 
te zagrożenia zostały usunięte. Dwa, dlaczego tak jak powiedziałem 
Leczkowa i ta druga Głęboka, jeżeli dobrze zapamiętałem, tam badano  
i czym się państwo kierowaliście i trzecie sprawa dopuszczalne stężenie 
benzopirenu, jak pan tutaj łaskawie podał jest 1 ng/m³ jak rozumiem,  
a tutaj stwierdzono, że są 2 ng. Czyli być może 100% przekroczenie nie 
stanowi i tak dużej ilości, ale liczbowo jest to 100% przekroczone. 
Dziękuję bardzo. 
 
JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Kolejno: usytuowanie stacji pomiarowych, Głęboka, czyli to jest w tej 
chwili na szkole, VI Liceum, to się kiedyś tak nazywało, jest historyczne, 
tam sanepid przez wiele, wiele lat prowadził badania w tym zakresie. Po 
zakończeniu tych badań przez sanepid, dla ciągłości pomiarów, 
przyjęliśmy, rzeczywiście tam jest najwyższy poziom. Myślę, że jest to 
jednak  wpływ zdecydowanie przemysłu oraz tych starszych dzielnic 
mieszkaniowych. Natomiast Głęboka jest najlepiej wyposażoną stacją  w 
tej chwili na terenie miasta Gdańska. Ponieważ mamy tam pomiar 
automatyczny pyłu, nasz manualny, czyli pobieramy fizycznie próbki 
materiału do laboratorium, również prowadzimy tam pomiar tego pyłu 
drobniejszego. Myślę, że jest to dobre miejsce, jest w niezbyt znacznej 
odległości od terenów przemysłowych od EC przede wszystkim oraz 
bezpośrednio na zapleczu dużych dzielnic mieszkaniowych,  
a jednocześnie Hallera jako ruchliwa dosyć ulica ze strony wschodniej. 
Te punkty są naprawdę charakterystyczne dla miasta dosyć dobrze. Co 
do benzoalfapirenu, rzeczywiście jest to 100% przekroczenie. Ja to 
troszkę traktuję, przepraszam za formę może, proszę państwa,  
w Krakowie te przekroczenia są 2200%, w Lęborku 1700%, także 
poziomy średnie rzędu 8, 9, 10 ng są powszechne niestety w dużych 
miastach w Polsce. W związku z tym pozwoliłem sobie, może nad 
interpretując, niewielkie, niewielkie wobec wiedzy jaką posiadamy na 
terenie kraju. Natomiast Port Service, poroszę państwa, Port Service od 
czasu tej słynnej historii w 2012 roku zrobił kolosalny postęp. W tej chwili 
spala resztki odpadów, ponieważ nie dostał pozwolenia na spalanie tego 
hurtem, tak że spala w mniejszym porcjach, mieszając te 
zanieczyszczenia, tę ziemię pochodzącą z Ukrainy w sposób dużo 
wolniejszy niż myślał, że to spali, za co jest ukarany dosyć poważną karą 
finansową, to są miliony złotych. Natomiast badania robiliśmy, 
bezpośrednio w roku 2012, pod koniec roku wokół Port Servicu. Zarówno 
nasze laboratorium, jak i akredytowane laboratorium wynajęte, nie 
stwierdzono całe szczęście tych możliwych niestety do wystąpienia 
przypadków, czyli w okolicy bezpośrednio Port Servicu, ani w wodach 
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powierzchniowych nie stwierdziliśmy przedostania się. Stężenia 
procentowe tych zanieczyszczeń w tej ziemi, były stosunkowo niewielkie, 
całe szczęście, i tak jak pan słusznie zauważył słaba rozpuszczalność 
tych substancji nie doprowadziła do katastrofy na większą skalę.  
 
Radny JAROMIR FALANDYSZ  
Dzień dobry, ja chciałem zapytać o stan wód powierzchniowych  
w jeziorach otaczających Gdańsk, bo tego zabrakło w pana prezentacji  
i nie mogę znaleźć na państwa stronie internetowej. Czy ma pan jakieś 
aktualne informacje, np. jezioro Przywidzkie, Raduńskie i te,  
z których korzystają gdańszczanie. 
 
JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Rzeczywiście jeziora nie zostały uwzględnione, bo tutaj znowuż ocena 
przez nas wykonywana troszeczkę odbiega jak gdyby od oceny tej, która 
nas najbardziej interesuje od możliwości wykorzystania turystycznego. 
Jeziora Raduńskie jest to kompleks najczyściejszych jezior w okolicy ze 
względu na charakter, całe kółko, od Raduńskiego Górnego do 
Ostrzyckiego. Najgorsze jest Ostrzyckie, siłą rzeczy, ale odbija się to 
przede wszystkim na elementach biologicznych, tam po prostu 
występują zakwity okresowe sinic. Jezioro Przywidzkie, jeżeli już tak  
z imienia, to Przywidzkie Duże jest stosunkowo czystym i  dobrym 
jeziorem, natomiast to malutkie od wielu lat jest zeutrofizowane, 
zanieczyszczone. Jeżeli pana interesują bardziej szczegóły, bardzo 
proszę o kontakt, spróbujemy w raporcie nowym, za miesiąc się ukaże 
ten raport i przekażemy na ręce pana przewodniczącego i u pana 
dyrektora Macieja na pewno też będą dostępne. 
 
Radny KRZYSTOF WIECKI  
Panie dyrektorze, z tej prezentacji, którą pan przedstawił można wysnuć 
wniosek, że jest nieźle. Ale jeżeli jest nieźle, to czemu tak źle, jeżeli 
przynajmniej chodzi o część Gdańska? Odpowiadał pan na pytanie 
przewodniczącego Teodorczyka odnośnie Port Service. Natomiast nie 
dalej jak w ubiegłym tygodniu miały miejsce dwa spotkania w Nowym 
Porcie dotyczące zapachów, które się unoszą i szczerze mówiąc nikt nie 
potrafi tego określić, bo to są takie ropopochodne, nazwijmy to zapachy. 
Sytuacja jest na tyle ciężka w Nowym Porcie, że są dni, że dyrektorzy 
przedszkoli nie wypuszczają dzieci na zewnątrz, żeby mogły się 
pobawić. Mieszkańcy di mnie dzwonią , także do innych radnych w tych 
sprawach dzwonią. Mi zdarzyło się już wzywać, jest coś takiego jak 
powiedzmy dyżurny inżynier ochrony środowiska. Przyjeżdżała pani, 
mówiła faktycznie, ale nie mogę określić, muszę pomiary zrobić. 
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Następnego dnia już tych zapachów nie było. To dotyczy i Nowego Portu 
i Letnicy. Dziękuję. 
 
JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Problem odorów, zapachów złowonnych jest problemem ogólnopolskim  
i niemożliwym na dzień dzisiejszy do rozwiązania w ramach administracji 
rządowej. Nie ma ustawy, nie ma rozporządzeń, nie ma metodyk 
referencyjnych określających dopuszczalnych odorów, zapachów jak to 
zwać. Nasz nos jest świetnym instrumentem przekraczającym 
możliwości urządzeń elektronicznych, które służą do oceny. Niewątpliwie 
uciążliwości odorowe w Nowym Porcie, występują nie tylko w Nowym 
Porcie, bo w tym roku mieliśmy szereg skarg, np. z Osowej. Ale problem 
tutaj nie tylko, może nie tak, trudny do ustalenia. My zawsze reagujemy. 
Pan radny chyba do nas pisał również skargę. Na telefony staramy się, 
to jest od nas niedaleko całe szczęście, wysłać inspektora. Czasami uda 
się ustalić co to jest. Rzeczywiście w kilku momentach był nowy Port 
Service winien, ale nie ta spalarnia. Spalarnia w tej chwili jest 
monitorowana online  przez dosyć nowoczesne urządzenia i jednak pod 
specjalnym nadzorem naszym i chyba by sobie nie pozwalali na 
przekroczenia, ponieważ wiedzą, że to grozi jednak skutkami 
finansowymi dosyć znacznymi. Natomiast w Port Service są również 
przechowywane odpady do spalania, które muszą być spalone, np. takie 
jak odpady medyczne, takie jak inne substancje. Na dodatek Port 
Service w tym roku postanowił uruchomić oczyszczalnię ścieków i po 
naszej interwencji w tej chwili trwają, alb już zakończyły się prace nad 
zamknięciem tego obiegu, ponieważ był to otwarty zbiornik, który 
śmierdział. Zagadnieniem dla Nowego Portu, no jest problem ogólnie 
portu i całych instalacji, proszę państwa, w tej chwili zdajecie sobie 
państwo z ilości przeładunków, ilości zbiornikowców. Część tych 
instalacji jest bardzo nowoczesnych wyposażonych w wahadła, czyli te 
opary są odbierane, podczyszczane, natomiast niektóre nie. Trudno mi 
powiedzieć. My jesteśmy w tej chwili, no może nie bezradni, ale bezsilni, 
ponieważ nie możemy wyegzekwować spraw związanych z odorami. 
Myślę, że sprawa Port Servicu w tej chwili jest w dobrym momencie, 
ponieważ Port Service wystąpił o rozbudowę wobec powyższego  
i podlega uzgodnieniom z Urzędem Miejskim i inne decyzje pewnie 
będzie musiał mieć zmienione przez marszałka województwa. Ze 
względu na to, co się działo dwa lata temu i ze względu na ilość skarg, 
mam nadzieję że zostanie problem rozwiązany ku zadowoleniu 
większemu mieszkańców. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja bardzo proszę to skracać, 
ponieważ debaty nie przewidzieliśmy, a tylko ewentualnie jakieś 
odpowiedzi. Jeżeli kogoś bardziej interesuje, to można, tak jak pan 
powiedział, nawiązać kontakt mailowo czy poprzez inną korespondencję 
i wszystko wyjaśnić. Następny w dyskusji pan przewodniczący 
Teodorczyk. 
 
Radny JACEK TEODORCZYK – Wiceprzewodnicz ący Rady Miasta 
Gdańska 
Ja jeszcze krótko chciałem uzupełnić swoją ciekawość, mianowicie z tym 
heksachlorobenzenem. Otóż czy utylizacja odbywa się w układzie 
zamkniętym, bo jeżeli nie w układzie zamkniętym to  są uwalniane  
w powietrze do atmosfery produkty tej utylizacji i czy jest monitorowane 
na przykład, czy on jest całkowicie zutylizowany, czy część tego 
heksachlorobenzenu jednak jest uwalniania, jeżeli na przykład jest za 
niska temperatura pieca spalającego. Chodzi mi o to, jaki jest monitoring 
pełnej utylizacji, jednocześnie czy uwalniane produkty spalania nie są 
bardzo toksyczne. Czy nie lepiej trzeba było robić tego w pełni  
w układzie zamkniętym, być może że jest to robione. To mnie ciekawi. 
Dziękuje, to moje ostatnie pytanie. 
 
JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Spalarnia Port Service monitorowana jest zarówno pod względem 
temperatury, która dla poszczególnych substancji jest określona  
w sposób taki, że jeżeli nie jest osiągnięta, nie zostaje wsad tam 
dostarczany i tu jest główne chyba źródło. Temperatury spalania, 
następnie schładzania spalin oraz system oczyszczania, który jest trzy 
razy większy niż sam piec. Myślę, że jeżeli pana to interesuje, to warto 
zobaczyć taką spalarnię. Ja ich nie bronię w żaden sposób, jak wiecie 
państwo mają z nami na pieńku delikatnie mówiąc wobec tego. Ale 
rzeczywiście spalarnia jeżeli jest prawidłowo eksploatowana,  
a monitoring jest ciągły. Tam nie możliwości wyłącznie tych urządzeń, 
nie powinno być problemów z jakością tych spalin.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję bardzo. Ja tylko nawiązując do tego, co pan powiedział. Mnie 
zaciekawiła informacja dotycząca tego, że w gdańskim porcie są 
instalacje, stanowiska przeładunkowe, które przyjmują zbiornikowce,  
a nie posiadają instalacji odzyskiwania oparów węglowodorowych. 
Mógłbym się dowiedzieć, które to stanowiska są? Bo to jest dla mnie 
bardzo ciekawa informacja. Dziękuję za informację. 
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JAROSŁAW STA ŃCZYK – Naczelnik Wydziału Inspekcji 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Gda ńsku  
Jeżeli mówiłem o zbiornikowcach, to przepraszam za może pomyłkę 
słowną. Port Północny, czyli tam gdzie jest ten pirs najdłuższy, jest 
wyposażony w urządzenia. Natomiast w porcie siła rzeczy jest cała masa 
bunkierek, ładowania paliwa i różnych drobnych rzeczy, nad którymi 
trudno jest mieć pełen nadzór, które  powodują chwilowe 
zanieczyszczenia powietrza różnymi dziwnymi zapachami, to często 
nawet są produkty spożywcze, które w sposób nie prawidłowy 
przechowywane, czy przeładowywane powodują jakieś odory. Port 
Północny, Naftoport przede wszystkim jest jednym  
z najnowocześniejszych urządzeń w tej chwili szczelnym rzeczywiście. 
Ale na przykład od Port Service przychodzą wody zaolejone, które już 
nie są w systemie zamkniętym. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuje bardzo. Proszę państwa, bardzo dziękujemy panu. Wyczerpała 
się lista pytań i dziękujemy za informacje na temat stanu środowiska  
w naszym mieście, w naszym województwie. Bardzo dziękuję. Proszę 
państwa, przechodzimy do następnego punktu. Czy są komunikaty 
komisji Rady Miasta Gdańska? Nie widzę. Komunikaty Prezydenta 
Miasta Gdańska? Nie ma. 

 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH  
 

 
 
Radny MACIEJ KRUPA – Przewodnicz ący Klubu Radnych PO  
Dzień dobry, witam państwa bardzo serdecznie. Bardzo się cieszę, że na 
dzisiejszej sesji zajmiemy się strategią rozwoju Miasta Gdańsk 2030 
Plus. Chciałem przypomnieć państwu, że na sesji inaugurującej tą 
kadencję  deklarowałem w imieniu klubu Platformy Obywatelskiej, że 
przygotowanie nowej strategii rozwoju miasta  jest jednym z naszych 
priorytetów. Od początku powołując Komisję Strategii i Budżetu 
podjęliśmy prace nad tą sferą. Dokument powstawała wiele miesięcy,  
o szczegółach informowali państwo pracownicy wydziału polityki 
gospodarczej, którzy praktycznie od początku tej kadencji przymierzali 
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się do stworzenia dokumentu, który ostatecznie postawał w dużej 
współpracy z mieszkańcami i na pewno tez będą o tym mówić i na 
pewno też będą to podkreślać ile spotkań, ile materiałów od 
mieszkańców jest uwzględnionych w statecznym projekcie dokumentu. 
Ten dokument jest wyjątkowy, jest szczególny. On zdecydowanie 
odbiega od dokumentów strategicznych, do których jesteśmy 
przyzwyczajeni. Może budzić wątpliwości, czy zawsze słowo strategia 
jest właściwie użyte. Ja bym podkreślał bardzo mocno, to że mówimy tu 
o wizji Gdańska. Gdańska za 15 lat. O wizji Gdańska, którą chcemy 
realizować w konkretny sposób wychodząc naprzeciw ludziom, bo to 
ludzie są największa wartością jaką miasto posiada i tą wartość możemy 
w kolejnych 15 lat rozwijać i wspierać. Ze swojej strony chciałbym 
podkreślić jeszcze jedną rzecz, która się w tym dokumencie znalazła,  
a mianowicie konieczność współpracy z miastem Gdynia. Wspólnie  
z przewodniczącym Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej w Radzie 
Miasta Gdynia Tadeuszem Szemiotem zaproponowaliśmy dopisanie 
takiego akapitu w tym dokumencie, który podkreślałby znaczenie 
rozwoju współpracy między naszymi miastami dla osiągnięcia 
strategicznej przewagi dla całego Trójmiasta w ciągu kolejnych 15 lat. 
Tadeusz Szemiot jest dzisiaj z nami. Tadeuszu zapraszam cię do siebie. 
Dziękuję Panu Przewodniczącemu, Bogdanowi Oleszkowi, za 
umożliwienie Tadeuszowi również wystąpienia na naszej sesji. Mam 
nadzieje, że to jest symboliczne podkreślenie jak istotna jest dla nas 
współpraca między Gdańskiem, a Gdynią. Dziękuję bardzo. 
 
Radny TADEUSZ SZEMIOT – Przewodnicz ący Klubu Radnych PO 
Rady Miasta Gdyni  
Tyle znajomych twarzy na sali, czuję się prawie jak u siebie i to  
w pewnym sensie zwraca mi uwagę na to, że całe moje wystąpienie 
można by skrócić do takich słów, że właściwie właśnie chodzi o to, żeby 
gdynianie czuli się w Gdańsku, a gdańszczanie czuli się w Gdyni, jak  
u siebie. Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie,  
w latach 20. ubiegłego stulecia w Gdyni zaczęło się pojawiać wielu ludzi, 
których pchało do budowania tego nowego miasta i do nowego portu. 
Dwie podstawowe idee, potrzeby. Pierwsza to taka, żeby poprawić swój 
los, znaleźć po prostu w Gdyni pracę i Gdynia te oczekiwanie tych ludzi 
spełniła. Tą ziemią obiecaną dla tych ludzi się stała, a drudzy byli pchani 
tym, żeby uczestniczyć w czymś ważnym, w czymś wielkim. Po prostu 
wyrażali głośne jestem na apelu patriotyzmu, żeby razem budować coś 
ważnego. Mówię o tym, dlatego, że 89 lat później tutaj w trójmieście 
właściwie pchani właściwie tymi samymi motywacjami, co wcześniej 
budowniczy Gdyni powinniśmy dochodzić do tego samego wniosku, że 
dzięki współpracy, dzięki wspólnemu wysiłkowi będzie nam się żyło  
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Trójmieście lepiej. Bardzo dziękuję za zaproszenie, nie chcę się  
w żadnym wypadku wtrącać w ewentualny spór, jaki wokół dokumentu 
gdańszczanie między sobą będą prowadzić, ale ten akapit, tę część 
dokumentu, o którym wspomniał pan przewodniczący serdecznie 
państwu dedykuję i proszę o przyjęcie go w tej formule, jaka została 
wypracowana. Jeszcze raz dziękuję i wszystkiego dobrego dla 
gdańszczan. 
 
Radny GRZEGORZ  STRZELCZYK -  Przewodnicz ący Klubu Radnych  PiS  
Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, tu Pan Prezydent mi 
podpowiada, że mogłem przyprowadzić naszego kolegę radnego Horałę 
Marcina z Gdyni. Też byśmy sobie podyskutowali o strategii, ale my 
przestrzegamy regulaminu Rady Miasta Gdańska, nie ma takiego trybu, 
w związku  z tym  kolegów nie zaprosiłem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Przepraszam, że wejdę w słowo, ale przedłużę o ten czas. To jest  
w temacie i gdyby w swoim wystąpieniu klubowym w czasie by się pan 
zmieścił, nie ma problemu. 
 
Radny GRZEGORZ  STRZELCZYK -  Przewodnicz ący Klubu Radnych  PiS  
Chciałbym jednak wrócić do tego zasadniczego tematu. Ja się zgadzam 
z moim przedmówcą Maciejem. W dużej części chciałbym podziękować 
mieszkańcom Gdańska za tą intensywną pracę nad tą strategią, którą 
dzisiaj będziemy przyjmowali. Miałem okazję zapoznać się z sześcioma 
.. samorządowymi i stwierdzić, że ta przedłożona Wysokiej Radzie jest  
z tych, które miałem okazję czytać najlepsza. Była tworzona w sposób 
aktywny poprzez zaangażowanie czy to rad dzielnic, czy to mieszkańców 
poszczególnych dzielnic i to jest wartość, moim zdaniem, tej strategii. Od 
naszych zastępców w Radzie Miasta Gdańska, również od Pana 
Prezydenta i ewentualnie od zastępcy Pana Prezydenta zależy czy ta 
strategia będzie dokumentem żywym, który przez szereg kolejnych lat 
będzie determinowała kierunki rozwoju naszego miasta. Liczymy tez na 
jeszcze większe zaangażowanie mieszkańców, bo podam tutaj taką 
wcale nie anegdotę, ale jeden z moich kolegów radnych, ja nie mówię 
tego, żeby go w jakiś sposób napiętnować, ale w ubiegłym tygodniu pytał 
czy do tej strategii coś jeszcze można włączyć. Jeżeli takie pytania 
padają z grona osób, które miały niewątpliwie najlepszą okazję aktywnie 
współtworzyć tą strategię, to co dopiero może być z różnymi 
mieszkańcami różnych dzielnic miasta Gdańska. Dlatego zachęcam 
wszystkich zarówno radnych, jak i radnych dzielnicowych, ale przede 
wszystkim o rozpropagowanie tejże strategii w naszych dzielnicach, 
zapoznania możliwie najszerszej liczby mieszkańców z tą strategią, 
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dyskutowania, żywego dyskutowania nad tą strategią. Jak powiedziałem 
następcy Pana Prezydenta, nasi następcy tą strategię wypełnili 
efektywnymi programami operacyjnymi, które będą rzeczywiście służyły 
na co dzień mieszkańcom Gdańska i będą zawierały mierniki mierzalne, 
które będą świadczyły o tym, że jakość życia mieszkańców Gdańska  
w myśl tej strategii ulega permanentnej i ciągłej poprawie. Dziękuję 
bardzo. 
  
 
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) w sprawie "Gdańsk 2030 Plus 
Strategia Rozwoju Miasta" (druk 1450) 

 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, przechodzimy do uchwały w sprawie "Gdańsk 2030 Plus 
Strategia Rozwoju Miasta" (druk 1450). Na początek zobaczmy film. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, tak jak ten film zrealizowany  
w wersji low-cost, głównie własnymi siłami, ale on pokazał jedną istotną 
różnicę w tej strategii od strategii wielu innych miast, również naszego 
województwa, co z resztą z satysfakcją odnotowuję i zostało wyróżnione 
przez przewodniczących obydwu klubów w Radzie Miasta Gdańska, 
czyli PO i PiS, a mianowicie jej partycypacyjny charakter. Proszę 
państwa, żyjemy w XXI wieku w społeczeństwie pluralistycznym  
w systemie demokratycznym i oczywiście on się charakteryzuje tym, że 
nikogo nie przymuszamy do uczestnictwa. To jest wolny wybór.  
W odróżnieniu od systemu quasi totalitarnego w okresie lat 50. ubiegłego 
wieku, gdzie wszyscy mieli być aktywnymi obywatelami, gdzie to 
wymuszano w sposób administracyjny, policyjny, w rozmaity sposób. My 
tego nie robimy. Ta liczba osób, która dobrowolnie przyjęła nasze 
zaproszenie była spora, o tym szczegółowo wspomni pani wicedyrektor 
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w Wydziale Polityki Gospodarczej. Te zdjęcia krótko ilustrowały to 
uczestnictwo. Dodajmy, że ci obywatele różnią się od tych, którzy nie 
wzieli udziału, tym, że im się nie chciało. Musieli po pierwsze podjąć 
ryzyko, pójść na coś nieznanego. Po drugie musieli swój prywatny czas 
temu poświęcić, a być może to, co jest najważniejsze. Oni być może 
czytają portale internetowe obywatelskie, miejskie, może też są 
czytelnikami prasy, mediów tradycyjnych i przyjęli zaproszenie. Można 
by jeszcze powiedzieć o bardzo dużej rzeszy nieobecnych na tych 
debatach. To jest problem dla socjologów, psychologów społecznych. 
Mówiąc najkrócej, po co jest strategia, kto jest jej beneficjentem, kto 
będzie miał korzyści z jej realizacji? Ogół mieszkańców. Ale ogół 
mieszkańców nie tylko Gdańska, ale ogół mieszkańców obszaru 
metropolitalnego. Gdańsk ze względu na swoją wyjątkową rolę, jego 
rozwój gospodarczy, społeczny, kulturalny wpływa albo pozytywnie, albo 
gdyby była stagnacja, negatywnie na cały obszar. My jesteśmy 
największym przodownikiem pracy, największym rynkiem rozmaitych 
usług, a więc jeżeli będziemy się dobrze rozwijać, szybko będziemy się 
rozwijać, to będziemy stwarzali szanse i możliwości dla innych firm, 
przedsiębiorstw z pozostałych miast województwa pomorskiego, czy też 
Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego. Warto o tym wiedzieć. Natomiast 
kto jest twórcą strategii? Są aktywni mieszkańcy. My piszemy we wstępie 
trochę retorycznie, trochę pedagogicznie, że są mieszkańcy, ale po 
przecinku piszemy wszyscy którzy włączyli się w pracę nad jej 
tworzeniem. Taka jest prawda, że wszyscy to ci, którzy się włączyli. 
Proszę państwa, czy to jest coś złego? Nie. To zawsze jest tak i będzie, 
że aktywna mniejszość tworzy cele strategii, organizuje się. Z tej 
aktywnej mniejszości kreują się kandydaci na prezydentów, radnych, 
posłów, senatorów. To jest chyba naturalne i nie będziemy na ten temat 
najprawdopodobniej wiedli sporów. Przy tych pracach nad strategią 
oczywiście zrobiliśmy ewaluację poprzedniej strategii. Sprawdziliśmy, co 
udało się nam zrealizować, dlaczego nie udało się nam zrealizować,  
a jakie są tego przyczyny. Dokonaliśmy tradycyjnej analizy naszych 
potencjałów rozwojowych, zapytaliśmy ekspertów o tendencje na 
przyszłość. Czyli tradycyjne metody jak przy strategiach zostały 
zastosowane z wyjątkiem tej jednej, ze tak jak wiele miast w Polsce  
w poprzednich latach, my zresztą  też, ale nie wynajęliśmy za duże 
pieniądze, tylko sami, oczywiście trochę poprzez wynajętych ekspertów  
i w trybie społecznym,  dokonaliśmy sformowania  zapisów strategii. 
Proszę państwa, jak czytacie, na pewno jesteście aktywnymi 
uczestnikami debaty publicznej w Polsce. Często jest stawiany zarzut 
przez nie polityków, że w Polsce jest niedostatek dyskusji na temat 
strategii, na temat myślenia strategicznego o Polsce, o regionie  
i oczywiście o miastach. To powoduje, że ten deficyt tej debaty 
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powoduje, że tematyka strategii, jej terminologia, sposób formułowania 
myśli, niekiedy może się wydawać dla osób trochę mniej 
zaangażowanych do tej pory, że to jest takie abstrakcyjne przelewanie 
wody. Osoby zaangażowane w budowę tej strategii uważają, ze taki 
dokument jest niezwykle potrzebny. Dlaczego? Jest to próba 
uwspólnotowienia, myślenia przez tych, którzy chcą brać małą, dużą, 
średnią, jakąkolwiek współodpowiedzialność za miasto w formie tekstu, 
w formie celów, w formie uchwycenia rzeczywistości. Jest to naturalna 
ludzka potrzeba. W strategii opieramy się na różnych wartościach  
i regułach, które nam są bliskie. Stąd takie słowa jak otwartość, 
swobodny przepływ ludzi, myśli, solidarność, wolność itd. często się  
w strategii przejawiają. Proszę państwa, niezbędnym elementem 
dopełnienia strategii będą programy operacyjne, tj. edukacja, zdrowie 
publiczne, integracja społeczna, aktywność obywatelska, kultura i czas 
wolny, innowacyjność i przedsiębiorczość, atrakcyjność inwestycyjna, 
infrastruktura, mobilność i transport i wreszcie przestrzeń publiczna. Te 
programy operacyjne mają swoje nazwy, mierniki realizowania 
powyższych programów, ale będą one uchwalane przez Radę Miasta 
Gdańska nowej kadencji. Programy operacyjne będą dobrym 
narzędziem realizacji zapisów strategii rozwoju Gdańska 2030 Plus. Nie 
jest celem strategii, żeby wypełnić każdą przestrzeń. Uznaliśmy, że są 
obszary kluczowe dla dobrostanu współcześnie żyjących gdańszczan,  
a może bardziej ważne dla dobrostanu rozwoju, dobrobytu, pokoju 
przyszłych pokoleń. Wszyscy zgodzimy się, że miasto to nie jest 
przestrzeń skończona. Ona ciągle dynamicznie się zmienia i każdy z nas 
cegiełkę do tej budowli dokłada. Na tym też polega solidarność 
pokoleniowa. Proszę państwa, strategia rozwoju Gdańska 2030 Plus, jak 
słusznie zauważono, to jest najbliższa perspektywa 16-15 lat, ale ten 
plus pokazuje, ze patrzymy znacznie szerzej. Pragnę zauważyć, że 
strategia ta ściśle koresponduje z pracami nad strategią rozwoju obszaru 
metropolitalnego również 2030 Plus. Stowarzyszenie Gdański Obszar 
Metropolitalny pozyskało w ubiegłym roku środki finansowe na 
sfinansowanie tych prac. Teraz jesteśmy na etapie diagnostycznym  
i w nieco podobnym, ale nieco bardziej złożonym sposobie, też 
partycypacyjnym, ale też przy współpracy miasta Gdynia i instytucji 
gdyńskich oraz związku gmin skupionych wokół Gdyni, budujemy 
strategię również Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego, która ma być 
gotowa w przyszłym roku.  
Szanowni państwo, co jest warunkiem sukcesu strategii. Oczywiście 
dobrze sformułowane programy operacyjne, dobre mierniki, ale jednak 
przede wszystkim sukces będzie, kiedy uda nam się w kolejnych latach 
uzyskiwać coraz większą spójność. Spójność i współpraca z kluczowymi 
firmami Gdańska i Pomorza, z kluczowymi uczelniami, organizacjami 
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pozarządowymi, środowiskami artystycznymi, kulturalnymi, mediami. 
Jest to niezwykle trudne, bowiem wszystko to się dzieje w systemie 
dobrowolności. W związku z tym czynnik chęci, wolnego czasu, 
otwartości jest czynnikiem niezwykle zmiennym, na który mamy tylko 
pewien wpływ. Będzie to ważnym kryterium dojrzałości tego, co 
nazywamy socjologicznym językiem elit. Na ile zróżnicowane elity 
Gdańska są na etapie uświadamiania sobie wspólnych celów. Nie  
w pojedynkę, nie w izolacji, tylko w pewnej wspólnocie. Na ile hasło 
solidarności społecznej codziennie jest testowane, to jest wyzwanie 
przed nami wszystkimi. Będzie trzeba raz do roku robić ewaluację 
strategii, tak aby nie stała się bardzo dobrym dokumentem tylko 
poznawczym, ale stała się dokumentem, który by organizował wspólnotę 
ludzi aktywnych. Był dokumentem żywym, który inspiruje działania. 
Bardzo dziękuję za uwagę. 
 
KATARZYNA DROZD-WI ŚNIEWSKA – p.o. Z-ca Dyrektora Wydziału  
Polityki Gospodarczej  
Dzień dobry. Proszę państwa, chciałabym podsumować cały proces 
powstawania strategii. Na początku strategia była przygotowywana  
w procesie partycypacyjnym z szerokim udziałem społeczności lokalnej. 
Odbyło się ponad 40 spotkań i warsztatów, w które łącznie 
zaangażowało się ponad 1000 osób. Spotykaliśmy się z mieszkańcami  
i radnymi jednostek pomocniczych, to było 12 warsztatów w 12 różnych 
dzielnicach Gdańska. Odbyły się spotkania ze studentami gdańskich 
uczelni i z uczniami gdańskich szkół ponadgimnazjalnych. Odbywaliśmy 
warsztaty ze środowiskiem organizacji pozarządowych, środowiskiem 
biznesowym, kultury, profilaktyki zdrowotnej, integracji społecznej  
i mobilności. Przez cały czas wspierała nas również rada programowa 
wyznaczając nam najważniejsze kierunki. Były również warsztaty  
z państwem, z udziałem radnych, z mediami. Odbyły się na przełomie 
maja i czerwca konsultacje społeczne, które zakończono publikowaniem 
informacji w postaci raportu. Większość z uwag, które wpłynęły podczas 
konsultacji społecznych uwzględniliśmy. Omawialiśmy je również na 
komisjach Rady Miasta Gdańska. Bardzo ważne było spotkanie  
z Młodzieżową Radą Miasta Gdańska oraz z Komisją Gdańskiego 
Obszaru Metropolitalnego ds. strategii metropolii Gdańskiego Obszaru 
Metropolitalnego. Chcieliśmy zadbać o spójność pomiędzy dokumentami 
planistycznymi miejskimi oraz tworzonymi dla metropolii. Dodatkowo, tak 
jak widzieli państwo na filmie, szereg badań, ankiet, przede wszystkim 
ankieta inicjująca, pytaliśmy się gdańszczan jakiego Gdańska by 
oczekiwali w 2030 roku. W ankiecie wzięło udział 3000 osób. Oprócz 
tego profesjonalne badanie opinii publicznej na próbie 1000 osób  
i w ankiecie skierowanej do liderów opinii ekspertów wzięło udział 67 
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osób. Jak policzymy wszystkie osoby zaangażowane w proces 
strategiczny wychodzi nam blisko 6000 osób, także widzą państwo tą 
skalę zaangażowania mieszkańców . warto wspomnieć o konkursie „Mój 
Gdańsk 2030”, który przeprowadziliśmy we współpracy z Pałacem 
Młodzieży. Pozwolił on zaangażować także to młodsze pokolenie  
w proces strategiczny i myślenie o przyszłości naszego miasta. Za 
pomocą rożnych technik plastycznych, grafik komputerowych i prac 
multimedialnych młodzi mieszkańcy mieli możliwość w sposób kreatywny 
przedstawić swoją wizję. Dla państwa przygotowaliśmy dzisiaj wystawę 
piętro niżej, zachęcamy do obejrzenia nagrodzonych prac. W sumie tych 
prac wpłynęło 570. nagrodziliśmy i wyróżniliśmy 47. specjalnie w tym 
celu powołaliśmy jury, ale również mieszkańcy mieli możliwość 
głosowania na te prace, za pomocą strony internetowej. Te prace są 
również załączone w dokumencie i wybrane prace również będą 
stanowiły cześć publikacji książkowej. Cały proces był dokumentowany 
na bieżąco na stronie poświęconej strategii www.gdansk.pl/strategia. na 
tej stronie będziemy na bieżąco państwa informowali co się dzieje  
o tworzeniu programów operacyjnych. Chciałabym państwa serdecznie 
zaprosić do włączenia się w prace nad tworzeniem tych programów 
operacyjnych i jednocześnie podziękować i państwu i mieszkańcom za 
zaangażowanie w cały ten proces strategiczny. Bardzo dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Również dziękujemy za przedstawienie strategii. Szanowni państwo, 
wszystkie komisje, poza Komisja Rewizyjną, która nie opiniowała, 
opiniowało pozytywnie. Głos w dyskusji bardzo proszę pani radna 
Jolanta Banach. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, szanowni państwo, 
niewątpliwie zaletą tej strategii jest proces powstawania i partycypacyjny 
charakter autorstwa strategii  i rzeczywiście to jest zaleta niewątpliwa, 
nowatorska i krótko mówiąc z tego możemy być zadowoleni. Ale mam 
wrażenie, że kosztem może tej powszechnej konsultacji. Czy 
powszechnego autorstwa, bo tak autorzy strategii nazywają proces 
uczestnictwa mieszkańców w tworzeniu strategii. Otóż to wspólne 
autorstwo chyba zaważyło na bardzo dużej ogólnikowości strategii,  
a zwłaszcza jej priorytetach. W związku z tym mój niepokój budzi brak 
programów operacyjnych jako załączników, a jeśli ich nie ma ta strategia 
to powinna przynajmniej operacjonalizować kierunki rozwoju. Dlaczego? 
Dlatego, że ta duża ogólnikowość, która pozwala nawet szefowi klubu 
opozycyjnemu wpisać się w ten ogólny zachwyt. Otóż ta ogólnikowość 
stawia duży margines swobody dla programów operacyjnych, czyli 
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krótko mówiąc może się stać tak, że idee zawarte w strategii zostaną 
unieważnione albo inaczej wyinterpretowane w konkretach programów 
operacyjnych. W związku z tym chciałam zapytać Pana Prezydenta  
i panią dyrektor, czy programy operacyjne będą powstawały w sposób 
podobny? Czyli czy zakłada się dosyć szeroki zakres konsultacji  
i autorstwa? Chciałam zwrócić uwagę, bo to już nie na tym etapie chyba 
nie do poprawienia, że wcale nie jest łatwa w czytaniu ta strategia. Ani jej 
język, ani powiedziałabym struktura, która miesza priorytety  
z wartościami, trendy rozwojowe z wyzwaniami. Tego się nie czyta tak 
łatwo i moja uwaga i prośba jest taka, aby programy operacyjne 
wpisywały się w priorytet strategii, czyli otwartość, współpracę, której 
cechą jest komunikacja. A komunikacja to naprawdę też język, język 
który może będzie prostszy od tego, zacytuję, proszę mi wybaczyć, od 
tego tutaj: metafora chmury w planowaniu strategicznym skłania do 
reinterpretacji pojęć związanych z rozwojem lokalnym w taki sposób,  
by pojęcia te odzwierciedlały nowy typ relacji sieciowych 
charakterystycznych dla globalizującego się świata. Błagam, troszeczkę 
prościej, dobrze? Dziękuję bardzo. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gda ńska 
Dziękuję za to pytanie, bo jest ono bardzo ważne. rzeczywiście na ten 
temat dyskutowaliśmy i jednak zdecydowaliśmy się, że programy 
operacyjne będą przyjęte przez Radę Miasta Gdańska w drodze 
odrębnej uchwały z przyczyn czysto pragmatycznych. Mianowicie 
załącznikiem do strategii, gdyby na przykład w przyszłej kadencji podjęto 
by decyzję o dodatkowym programie operacyjnym, czy o zmianie 
programu operacyjnego, to należałoby zmieniać uchwałę matkę, czyli  
o strategii. W związku z tym, żeby zachować pewną „czystość 
kanoniczną”, stąd strategia jest dokumentem osobnym, natomiast 
programy operacyjne będą uchwalone w drodze odrębnej, wspólnej 
uchwały, czyli „roboczej”, chociaż wartość prawna jest taka sama. Druga 
odpowiedź, oczywiście programy operacyjne będą też budowane  
w formie podobnej metody, teraz jak oczywiście wiemy metodą 
czasochłonną, niekiedy też kosztowną, ale wydaje się, że na tym polega 
jej wartość. Żeby uzyskać spójność myślenia, łączenia różnych 
środowisk, grup itd., to rzeczywiście trzeba znaleźć sporo czasu, 
zarezerwować na to uwspólnotowienie. Także będą one budowane 
również formie uspołecznionej. Po trzecie, co do języka, zgoda. O to cały 
czas apelowałem i sam niektóre sformułowania, na ile czas mi pozwolił, 
wyłagodziłem. Na pewno uprościć się wszystkiego, pani radna się 
zgodzi, się nie da. Strategia jest to język z zakresu nauk społecznych 
szeroko pojętych, w związku z tym aparat pojęciowy musi być. Tutaj nie 
uzyskamy komunikatywności na poziomie smsa, twittera, czy facebooka. 
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Komunikacja w obecnym etapie rozwoju naszej cywilizacji niezwykle się 
upraszcza, z dużymi kosztami dodajmy. Musimy szukać nowej językowej 
formy. Trzeba to maksymalnie starać się upraszczać, mniej zdań 
podrzędnie złożonych, unikać nomenklatury zbytnio technokratycznej. 
Nie chcę przesadnie bronić, ale mam wrażenie, że mimo, te zdanie 
słusznie pani wyłapała, pewnie by się znalazło jeszcze parę innych. Nie 
mniej jednak sądzę, jak patrzę na strategię różnych regionów, 
województw, to mam wrażenie, ze udało nam się w większym stopniu 
uchronić przed masowym językiem technokratycznym. Ale zgoda, nie 
obroniliśmy się całkowicie. Lekcję językoznawczą należy odrobić 
dodatkowo. Dziękuję. 
 
Radny MACIEJ KRUPA  
Dziękuję. Uwagi, które pani radna zgłosiła, rzeczywiście często były 
podejmowane i podnoszone przez nas w trakcie prac nad tym 
dokumentem. On ewoluował jeszcze w trakcie ostatnich dwóch miesięcy. 
Warto zwrócić uwagę na różnicę jaka jest między tym projektem sprzed 
wakacji, a tym jak ten dokument wygląda obecnie. Różnice szczególnie 
widać na stronach 18 i 19. Zostało na nich wyraźnie uwypuklone to, do 
czego przykładamy wagę w rozwoju Gdańska przez najbliższe 15 lat  
i co możemy zmierzyć. Czytamy bowiem na tych stronach wizją Gdańska 
jest miasto skupiające i przyciągające to, co najcenniejsze. Ludzi 
dumnych z dziedzictwa, solidarnych, otwartych kreatywnych, 
rozwijających i wspólnie kształtujących przyszłość. Efektem realizacji tej 
wizji mają być wzrost jakości życia i wzrost liczby mieszkańców. Obie te 
rzeczy możemy zmierzyć. O ile wzrost jakości życia możemy zmierzyć 
różnymi, konkretnymi bardziej miernikami, o tyle wzrost liczby 
mieszkańców jest rzeczą niezwykle konkretną i celem, który sobie  
w Gdańsku stawiamy. W ostatnich latach mówiliśmy o odpływie 
mieszkańców z Gdańska. O tym jak temu odpływowi zapobiec. Tutaj 
wyznaczamy sobie jasny cel. Chcemy, żeby prze kolejne 15 lat liczba 
mieszkańców w Gdańsku rosła. Jak to osiągnąć? Poniżej nazwane są 
mierzalne wyzwania rozwojowe, które skupiają się w pięciu obszarach: 
edukacja i kapitał społeczny, gospodarka i transport, przestrzeń 
publiczna, kultura, zdrowie. Te wyzwania rozwojowe również są dość 
konkretnie określone i myślę, że tworząc programy operacyjne będziemy 
mogli zwrócić uwagę na to, czy te wyzwania rozwojowe tak konkretnie 
nazwane, zostały w programach operacyjnych uwzględnione. Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Proszę państwa, ta dyskusja jest bardzo interesująca, bardzo ciekawa  
i cieszę się, że startego wywołuje takie żywe reakcje. Tylko chciałem 
powiedzieć, że strategia jest ze swojej definicji pewną wizją, pewnym 
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hasłowym ujęciem, tego co chcemy zrobić, żeby Gdańsk wyglądał za 30 
lat tak, a nie inaczej. Natomiast cała ta, powiedziałbym to mięso 
merytoryczne, będzie zawarte w programach operacyjnych i to jest 
zawarte w definicji i procedurze tworzenia strategii. Poza tym, to co 
mówiłem o jednym z kolegów radnych, który jeszcze w ubiegłym 
tygodniu zadawał mi pytanie odnośnie tej strategii, to tez wszystkich 
radnych, zespół który  koordynował prace nad tą strategią, od co 
najmniej roku zachęcał do żywej dyskusji, żywego włączenia się w tą 
pracę. Dzisiaj możemy tą strategię rzeczywiście krytykować, uważać, że 
ma pewne braki, czy pewne niedoróbki. To wszystko prawda. Tylko 
dajmy przykład mieszkańcom, bo ta strategia była tworzona przez Pana 
Prezydenta Miasta Gdańska pod patronatem Rady Miasta Gdańska  
i ścisłym udziałem Rady Miasta Gdańska. I dzisiaj, gdzie prezentujemy 
finalny efekt tych prac, taka dyskusja szczegółowa i takie postulaty 
szczegółowe na temat tej strategii po prostu nie najlepiej o nas 
świadczą, że przez ostatni ponad rok nie dość dobrze się w to 
angażowali, i żeby nie powiedzieć, że nie pracowaliśmy dostatecznie 
dobrze nad tą strategią. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Przypomnę, że ta 
strategia to jest druk 1450. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1327/14 
 

w sprawie "Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta" 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014-2040 (druk 1454 + 
autopoprawka) 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1454 z autopoprawką zgodnie                     
z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisje i tym razem również poza Komisją Rewizyjną 
opiniowało ten projekt uchwały pozytywnie.  
 
Radna JOLANTA BANACH  
Ja chciałam trzy pytania Pani Skarbnik zadać. Na czym dokładnie 
powstały te oszczędności poprzetargowe trzeciego etapu 3c komunikacji 
miejskiej? Tam jest ok. 24 mln, to po pierwsze. Po drugie w programie 
współpracy z organizacjami pozarządowymi rozumiem, że zmniejszenie 
limitu w wyniku podpisanych umów nie będzie oznaczało przerzucenie 
pieniędzy gdzie indziej mówiąc w uproszczeniu, tylko w ramach tego 
samego programu będą to pieniądze na zadania bieżące 
wykorzystywane. Proszę o rozwianie tego niepokoju, jeśli można. 
Chciałam zapytać, czy na tym etapie w związku z nową perspektywą 
finansową planuje się zweryfikowanie dzielnic objętych rewitalizacją  
w znaczeniu poszerzenia zakresu do tych 13 priorytetów z programu 
rewitalizacji, bo na razie są 45 dzielnice rewitalizowane, Letnica, Nowy 
Port, Dolny Wrzeszcz. Zależałoby mi na informacji, czy będzie taka 
nowelizacja przygotowana w krótkim czasie, obejmująca te 13 
priorytetów z programu  rewitalizacji. Dziękuję. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Jeżeli chodzi o przedsięwzięcie związane ze współpracą z organizacjami 
pozarządowymi, to zmniejszenie środków spowodowane jest z faktem 
rozpisania konkursu na przedsięwzięcia 1-roczne, a nie 3-letnie.  
W związku z tym te środki będą zabukowane przy realizacji budżetu  
w roku 2015 i 2016. natomiast nie są przewidziane z góry w związku  
z rozstrzygniętymi konkursami, że to są już zawarte umowy bo będą 
miały charakter 1-roczny. Znacząca cześć. Te, które podlegały 
konkursowi. W tej chwili nie pamiętam tych projektów, jakie to są, czego 
dotyczą. Natomiast została przyjęta taka forma współpracy  
z organizacjami pozarządowymi. Wracając do pierwszego punktu. Są to 
oszczędności związane przede wszystkim z ogłoszeniem przetargu na 
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budowę infrastruktury Stogi i chyba węzły dojazdowe, przesiadkowe 
PKM. Natomiast jeżeli chodzi o rewitalizację, to przewidziana jest 
rewitalizacja Biskupiej Górki, Orunia i Śródmieście. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1454 z autopoprawką? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        4 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1328/14 
 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie przyj ęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gda ńska  

na lata 2014-2040 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

3) o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2014 rok (druk 1455 + autopoprawka) 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1455 z autopoprawką zgodnie                     
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu – pozytywnie, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywnie, Komisja Rozwoju 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska – pozytywnie, Komisja 
Samorządu i Ładu Publicznego – odstąpiła od opiniowania, Komisja 
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Edukacji – pozytywnie, Komisja Spraw Społecznych i ochrony zdrowia – 
pozytywnie, Komisja Kultury i Promocji – pozytywnie, Komisja Sportu  
i Turystyki – pozytywnie, Komisja Rewitalizacji – pozytywnie. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1455 z autopoprawką? 
 

Za    -      25 
      przeciw    -        6 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1329/14 
 

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia bud żetu Miasta 
Gdańska na 2014 rok 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

3A) zmieniająca Uchwałę Nr 
LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska  
z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie 
Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych 
Miasta Gdańska (druk 1447) 

MARCIN DAWIDOWSKI – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych  
Przedstawił projekt uchwały druk 1477 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Polityki Gospodarczej i morskiej – pozytywnie 
opiniowała, Komisja Strategii i Budżetu – pozytywnie. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 
1447? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1330/14 
 

zmieniaj ąca Uchwał ę Nr LI/1432/10 Rady Miasta Gda ńska  
z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie Lokalnych Inic jatyw 

Inwestycyjnych Miasta Gda ńska 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

3B) w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia Gminy Miasta Gdańska 
do Stowarzyszenia "Pomorskie  
w Chinach" (druk 1459) 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1459 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywnie, Komisja 
Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywnie, Komisja Kultury i Promocji 
– nie rozstrzygnięto (1 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące). Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1459? 

Za    -      21 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało si ę   -        7 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1331/14 
 

w sprawie wyra żenia woli przyst ąpienia Gminy Miasta 
Gdańska do Stowarzyszenia "Pomorskie w Chinach" 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

4) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulicy 
Kielnieńskiej przy torach II w mieście 
Gdańsku (druk 1445) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1445 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest 
za przyjęciem projektu druk 1445? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1332/14 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulicy 

Kielnie ńskiej przy torach II w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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5) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Siedlce – węzeł 
integracyjny w rejonie ulic Kartuskiej  
i Struga w mieście Gdańsku (druk 
1398) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1398 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest 
za przyjęciem projektu druk 1398? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1333/14 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Siedlce – w ęzeł 

integracyjny w rejonie ulic Kartuskiej  
i Struga w mie ście Gdańsku 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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6) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Letnica rejon ulicy 
Wielopole w mieście Gdańsku (druk 
1438) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1438 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 1438? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1334/14 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon ulicy  

Wielopole w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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7) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stogi w rejonie ulicy 
mjr. Henryka Sucharskiego oraz tzw. 
Nowej Kaczeńce w mieście Gdańsku 
(druk 1439) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1439 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska opinia 
pozytywna.  
 
Radny KRZYSZTOF WIECKI  
Panie Przewodniczący, panie dyrektorze. Jednym z celów przystąpienia 
do tego planu jest to, o czym pan wspomniał czyli żłobek publiczny na 
tamtym terenie. Sam pomysł budowania przedszkoli, żłobków blisko 
miejsc pracy, czy wręcz na terenie zakładów pracy rodziców, którzy 
pracują w tym zakładzie, czy w najbliższej okolicy jak najbardziej trzeba 
takim pomysłom przyklasnąć. Natomiast trzeba zwrócić uwagę na to, że 
jest to teren typowo przemysłowy, nie ma żadnej mieszkaniówki. Dzisiaj 
pan dyrektor Stańczyk mówił o sile, czy braku siły, jeżeli chodzi  
o środowisko w Gdańsku. O tym też również mówiłem ja zadając panu 
dyrektorowi pytanie o problemach, które dzisiaj już są na tym terenie, 
które powodują, że mieszkańcy są, już nawet nie chcę powiedzieć, że 
zaniepokojeni, bo to znacznie dalej wykroczyło. Rodzice się spotykają, 
rozmawiają. Sam brałem udział w przynajmniej 4 takich spotkaniach  
i abstrahuję w tym momencie nawet od Port Service, bo są jeszcze inne 
zakłady pracy. Musimy zwrócić uwagę na to, że to przedszkole, żłobek 
niewątpliwie będzie jednym z najlepiej wyposażonych w Gdańsku. 
Natomiast nie możemy tu podejmować takiego ryzyka, że przedszkole 
będzie wybudowane, rodzice dadzą dziecko do przedszkola i będzie 
problem. Mieszkańcy wykupują mieszkania przy Szadółkach i mówią – 
nam tu śmierdzi. Ta sama sytuacja będzie w tamtym rejonie, bo ona już 
jest w Letnicy, jest w Nowym Porcie, jest na Przeróbce, jest na Stogach. 
My jako klub nie zgadzamy się na lokalizowanie tam przedszkola  
i żłobka. 
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Ja uważam, że pańska obawa idzie za daleko bo po pierwsze jest tu 
strefa P/U41, czyli strefa produkcyjno-usługowa łagodniejsza. Tam są 
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silne ograniczenia dla lokalizacji obiektów produkcyjno-usługowych. Po 
drugie, tak jak powiedziałem na początku, oczywiście plan nie może 
naruszać przepisów ustawowych, czyli inwestor będzie musiał tak 
zlokalizować w obrębie tej działki ten oddział przedszkolny, żeby 
zachować wszystkie parametry wymagane dla lokalizacji usług 
dziecięcych, więc jest to jego zmartwienie i plan tylko dopuszcza taką 
lokalizację, ale nie można wykluczyć sytuacji, że te parametry nie będą 
dotrzymane i wtedy przedszkole nie powstanie. Po trzecie wreszcie 
rodzice mają swobodę, to jest nieco inna sytuacja niż z mieszkaniówką, 
gdzie już ludzie mieszkają, a tutaj rodzice będą decydować o tym, czy 
swoje dziecko posłać do tego obiektu, czy nie posłać, więc pański 
postulat, żeby zakazać, jakby pozbawia rodziców możliwości wyboru. Ja 
uważam, że tutaj niebezpieczeństwo jest znikome. Trudno zresztą przy 
rozważaniu kwestii prawnej jaką jest plan miejscowy zagospodarowania 
przestrzennego rozważać ewentualne złamania prawa. Jesteśmy 
bezradni na takie działanie i dlatego ja opowiadam się i wnoszę o to, aby 
taką możliwość dopuścić, bo zagrożenie jest znikome. A ponad to 
rodzice mają swój rozum i wiedzą jak dogodnie i w jakich  miejscach 
swoje dziecko posłać do przedszkola. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań  
i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1439? 
 

Za    -      25 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        5 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1335/14 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stogi w rejonie uli cy 

mjr. Henryka Sucharskiego oraz tzw. Nowej Kacze ńce  
w mie ście Gdańsku 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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8) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki Przemysłowe 
rejon pomiędzy ulicą Bysewską  
a terenami kolejowymi II w mieście 
Gdańsku (druk 1446) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1446 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań  
i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1446? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1336/14 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Przemysłow e 

rejon pomi ędzy ulic ą Bysewsk ą a terenami kolejowymi II  
w mie ście Gdańsku 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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8A) w sprawie pozbawienia fragmentu 
(część działki 50/3, obręb 99) ulicy 
Chmielnej na odcinku od  
ul. Pożarniczej do północnego cypla 
Wyspy Spichrzów w Gdańsku kategorii 
drogi gminnej (druk 1460 + 
autopoprawka) 

Radna MAŁGORZATA CHMIEL – Przewodnicz ąca Komisji Rozwoju 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 1460 z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1460 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1337/14 
 

w sprawie pozbawienia fragmentu (cz ęść działki 50/3, 
obr ęb 99) ulicy Chmielnej na odcinku od ul. Po żarniczej do 
północnego cypla Wyspy Spichrzów w Gda ńsku kategorii 

drogi gminnej 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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9) w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż na rzecz Województwa 
Pomorskiego niezabudowanych 
nieruchomości gruntowych, 
położonych w Gdańsku w rejonie ulicy 
Ziemowita, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako dz. nr 61/3 o pow. 
1.632m², dz. nr 62 o pow. 18m²,  
dz. nr 63 o pow. 40m² oraz dz. nr 64/2  
o pow. 26m² obr. 15, stanowiących 
własność Gminy Miasta Gdańska –  
po obniżonej cenie (druk 1441) 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1441 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna.  
 
Radna JOLANTA BANACH  
Panie dyrektorze, ponieważ wartość tych działek oszacowano na około  
2 mln zł, 1 mln 700, będą sprzedane za 15 tysięcy województwu, to czy 
moglibyśmy się dowiedzieć przynajmniej na jakie cele będzie 
przeznaczać województwo te działkę? Czy to już jest wiadome? Jakiś cel 
publiczny?  
 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
To jest oczywiście suwerenna decyzja marszałka, co zrobi dalej z ta 
nieruchomością. Natomiast ja tylko mogę powiedzieć, że 12 razy 
wystawialiśmy w przetargu tą nieruchomość i chętnych nie było. Ostatnio 
był w kwietniu przetarg na tę nieruchomość. Natomiast mogę tutaj 
zdradzić, chyba, rąbek tajemnicy, że to co przygotowuje marszałek dla 
nas za analogiczną kwotę, żeby zbyć, nieruchomości są w okolicach  
ul. Srebrniki, czyli krótko mówiąc na nasze potrzeby społeczne. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Ja przepraszam, sprzedawano odrębnie te działki? Bo może właściwsze 
byłoby je scalić? Może łatwiej by poszły, krótko mówiąc. 
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Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Łączna powierzchnia tych nieruchomości faktycznie ma 1700 m, 
natomiast tak jak pani mówi, łączenie w jedną nieruchomość oczywiście 
jest możliwe, ale jest to czas. Czyli krótko mówiąc nowe podziały, nowe 
wpisy do ksiąg wieczystych. Z punktu widzenia obrotu prawnego nie ma 
to znaczenia czy jest się składa z x działek ta nieruchomość, czy  
z jednej. Jeżeli marszałek zawnioskował o tę nieruchomość w takim 
stanie prawnym, jakim ona jest, nie widzimy przeszkód, żeby przychylnie 
ustosunkować się do tego wniosku. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1441? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1338/14 
 

w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż na rzecz 
Województwa Pomorskiego niezabudowanych 

nieruchomo ści gruntowych, poło żonych w Gda ńsku  
w rejonie ulicy Ziemowita, oznaczonych w ewidencji 

gruntów jako dz. nr 61/3 o pow. 1.632m², dz. nr 62 o pow. 
18m², dz. nr 63 o pow. 40m² oraz dz. nr 64/2 o pow.  26m² 

obr. 15, stanowi ących własno ść Gminy Miasta Gda ńska – 
po obni żonej cenie  

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
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10) w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od odwołania darowizny 
nieruchomości (druk 1442) 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1442 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywnie, 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia pozytywnie. 
 
Radny JACEK TEODORCZYK – Wiceprzewodnicz ący Rady Miasta 
Gdańska 
Panie Przewodniczący, szanowni państwo, ja chciałbym tylko tutaj 
podkreślić, że z zasady Prawo i Sprawiedliwość jest przeciwko 
komercjalizacji jednostek służby zdrowia, a wiemy, że w tym przypadku 
zgoda rady pozwoli ten budynek wpisać w skład majątku spółki z o. o., 
która powstaje i w związku z tym jest konieczna taka uchwała, jak tutaj 
przedstawiona. Zdajemy sobie doskonale sprawę z tego jaką role spełnia 
Wojewódzkie Centrum Onkologii dla województwa pomorskiego, jest to 
rola nie do przecenienia, ale tez jednocześnie zastanawiamy się czy 
konieczne było postanowienie o komercjalizacji tej placówki i w związku 
z tym znaleźliśmy się w trudnej sytuacji, ponieważ jesteśmy generalnie 
przeciwko, ze tak powiem komercjalizowania jednostek służby zdrowia  
i w tym przypadku będziemy musieli jednak postąpić zgodnie z linią, 
zakładając, że mogłaby ta placówka funkcjonować w formie 
wojewódzkiej przychodni onkologicznej bez tworzenia podmiotu 
skomercjalizowanego bez przechodzenia w sp. z o.o. takie jest nasze 
zdanie, tak więc w tym przypadku raczej trudno będzie nam wyrazić 
zgodę. Dziękuję bardzo. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Dziękuje bardzo Panie Przewodniczący, trochę zdziwił mnie głos pana 
przewodniczącego Jacka Teodorczyka, bo chyba nie jest zadaniem 
gminy prowadzenie placówek zdrowotnych. My jedynie tutaj decydujemy 
o tym, czy pozwolimy placówce, istotnej z punktu widzenia mieszkańców 
Gdańska i regionu całego, pozwolimy po prostu placówce się rozwijać  
i tyle. Dziękuję. 
 
Radny SZYMON MOŚ 
Dziękuję bardzo. Chciałem tylko zwrócić uwagę, szanując głos pana 
przewodniczącego, którego niezwykle cenię, że tą decyzję  



 41

o przekształceniu podjął właściciel, tutaj on za to ponosi 
odpowiedzialność w zakresie konsekwencji ekonomicznych jak i co do 
samej zasady jakby programowej. My tutaj decydując się, czy zgadzając 
się na to, nie tyle podejmujemy decyzję o tym, że ta forma własności 
zostanie przekształcona, bo to jest szpital marszałka i marszałek tą 
decyzję podjął politycznie dysponując większością, po której jak 
rozumiem partia przewodniczącego była przeciwko, zgodnie ze swoimi 
poglądami. Więc tak naprawdę tutaj bardziej decyzja jest taka, czy my 
chcemy włożyć kij w szprychy, mówiąc tak niezbyt elegancko, czy 
chcemy po prostu pomóc właścicielowi zrealizować swoją wizję, za którą 
on oczywiście będzie odnosił odpowiedzialność. Jeżeli będą skutki 
dobre, no to będzie ku chwale i glorii. Jeżeli będą skutki złe, no to będzie 
przed wyborcami za to odpowiadał. Ja oceniam te przekształcenia akurat 
dość dobrze, tutaj będziemy się różnić poglądami, ale wydaje mi się, że 
takie proste powiązywanie udzielenia zgody na podjęcie tej uchwały,  
z tym, że to jest  jednocześnie zgoda na komercjalizację, nie zostanie tak 
przez nikogo odebrane, no bo my tutaj trochę na innym etapie 
decydujemy i wydaje mi się, że uwzględniając to założenie warto 
poprzeć tą uchwałę, ponieważ pomagamy komuś, kto jest właścicielem 
poukładać sprawy zdrowotne w tym zakresie, tak jakby on sobie tego 
życzył. Oby dla dobra pacjentów i wszystkich korzystających z tej 
placówki, Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Nasza decyzja nie będzie miała najmniejszego wpływu na 
funkcjonowanie tej placówki. Tutaj chodzi raczej o pewnego rodzaju 
konsekwencje, bo myśmy udzieliliśmy darowizny na pewnych 
warunkach, obecnie zarządzający tym budynkiem marszałek, nie wiem, 
czy nieroztropnie, czy nieopatrznie, czy nie zwrócił uwagę na 
konsekwencje przekształcenia tego. Podjął taką decyzję, a my tylko 
mówimy o tym, że trzeba być stosunkowo konsekwentnym jeżeli myśmy 
udzielili tej darowizny pod pewnymi określonymi warunkami,  
a użytkownik tego terenu zmienia teraz te warunki, to powinien się liczyć 
przed podjęciem decyzji o przekształceniu  z tym, że mogą być to 
konsekwencje negatywne, chociażby w postaci zwrotu tej darowizny. 
Tylko tyle i aż tyle. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Czy pan dyrektor chce coś jeszcze dodać? Nie. Proszę 
państwa, 1442 druk. Kto z  pań i panów radnych jest za podjęciem? 
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Za    -      25 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1339/14 
 

w sprawie wyra żenia zgody na odst ąpienie od odwołania 
darowizny nieruchomo ści 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

11) w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej 
z tytułu prawa trwałego zarządu 
ustanowionego na rzecz Domu Pomocy 
Społecznej „Ostoja” w Gdańsku (druk 
1443) 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1443 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest 
za przyjęciem projektu druk 1443? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1340/14 
 

w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarz ądu 

ustanowionego na rzecz Domu Pomocy Społecznej 
„Ostoja” w Gda ńsku 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

12) w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej 
z tytułu prawa trwałego zarządu 
ustanowionego na rzecz Centrum 
Hewelianum w Gdańsku (druk 1444) 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1444 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej oraz Kultury  
i Promocji opiniowały pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań  
i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1444? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwał ę Nr LVII/1341/14 
 

w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłaty rocznej z tytułu prawa trwałego zarz ądu 

ustanowionego na rzecz Centrum Hewelianum w Gda ńsku 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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13) w sprawie zmian w załączniku 
Nr 1 do uchwały Nr XLVII/1051/13 
Rady Miasta Gdańska z dnia 16 grudnia 
2013r w sprawie uchwalenia 
„Regulaminu udzielania dotacji 
celowych na zadania związane  
z ochroną środowiska i gospodarką 
wodną” (druk 1401) 

MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Przedstawił projekt uchwały druk 1401 zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Rozwoju Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska opinia pozytywna. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Panie Przewodniczący, może przeciągam, ale proszę zaspokoić moją 
ciekawość. Panie dyrektorze, przecież ta forma pomocy zawsze 
podlegała de minimis, zaś limity się zmieniły czy jak? 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska  
Tak, pani radno, zawsze podlegała, natomiast rozporządzenie określiło 
nowe formularze sprawozdań, które jesteśmy zobowiązani uaktualnić. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1401? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1342/14 
 

w sprawie zmian w zał ączniku Nr 1 do uchwały  
Nr XLVII/1051/13 Rady Miasta Gda ńska z dnia 16 grudnia 

2013r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dotacji celowych na zadania zwi ązane z ochron ą 

środowiska i gospodark ą wodn ą” 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

14) w sprawie wyrażenia zgody na 
wprowadzenie zmian w wykazie 
jednostek organizacyjnych 
Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki 
Publicznej im. Josepha Conrada - 
Korzeniowskiego w Gdańsku (druk 
1440) 

ANNA CZEKANOWICZ-DR ĄŻEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały druk 1440 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuje bardzo. Komisja Kultury i Promocji opinia pozytywna. 

 

Radna JOLANTA BANACH  
Pani dyrektor, to może nie jest pytanie do pani, ale mam nadzieję, że 
będzie pani znała odpowiedź. Filia Wojewódzkiej Miejskiej Biblioteki 
Publicznej na Azaliowej oznacza, że biblioteka ponosi wszystkie koszty 
związane z utrzymaniem jednostki, tak? To proszę mi powiedzieć, czy  
w prezentacji konkursowej, tzw. operator szkoły na Kokoszkach 
przewidywał utworzenie szkolnej biblioteki? Bo z tej filii również będzie 
korzystała szkoła, co oznacza redukcję kosztów funkcjonowania 
operatora, prawda? Także bardzo proszę, może pani będzie wiedziała, 
pani prezydent, czy w prezentacji konkursowej operator szkoły  
w Kokoszkach, jej obecny zarządca zobowiązywał się do utworzenia 
biblioteki szkolnej, co jest immanentną częścią statutu każdej szkoły. 
Dziękuję bardzo. 
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ANNA CZEKANOWICZ-DR ĄŻEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Nie znam odpowiedzi na pierwszą część pytania. Nie brałam udziału  
w procedurze konkursowej. Natomiast utworzenie filii biblioteki 
publicznej, która pełnić będzie również funkcję biblioteki szkolnej, będzie 
się wiązało z tym, że oczywiście szkoła musi zapewnić odpowiedni 
personel pedagogiczny, który będzie uczestniczył w procesie współpracy 
z biblioteką publiczną. Natomiast biblioteka publiczna będzie ponosiła 
wszystkie koszty związane z utrzymaniem księgozbiorów, który zresztą 
został już zgromadzony i przekazany w dużej mierze w drodze 
darowizny przeprowadzonej przez Fundację Gdańską i bibliotekę 
publiczną. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1440? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        2 
       
              Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1343/14 
 

w sprawie wyra żenia zgody na wprowadzenie zmian  
w wykazie jednostek organizacyjnych Wojewódzkiej  

i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Josepha Conra da - 
Korzeniowskiego w Gda ńsku 

 
z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
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15) zmieniająca uchwałę w sprawie 
podziału miasta Gdańska na stałe 
obwody głosowania (druk 1399) 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1399 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu I Ładu Publicznego opiniowała 
pozytywnie. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, podobno jak wiele razy, kiedy 
podejmujemy tego typu uchwałę o obwodach do głosowania chciałem 
się spytać o szacunkową liczbę obwodów przeznaczonych na potrzeby 
osób niepełnosprawnych, ponieważ dotyczy to dużego procenta 
gdańszczan. Dziękuję. 
 
DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, dążymy do tego, żeby 100% obwodów i siedzib 
obwodowych komisji wyborczych były przystosowane do osób 
niepełnosprawnych. Jednak niestety ustalamy siedziby tam, gdzie jest 
to możliwe i 50% obwodowych komisji ma na pewno przystosowane dla 
osób niepełnosprawnych. Natomiast tam, gdzie są kłopoty, tam prosimy 
wolontariuszy  i sami, jeżeli dowozimy niepełnosprawne osoby do 
siedzib obwodowych komisji wyborczych to pracownicy pomagają tym 
ludziom dostać się do lokali wyborczych. Także  w ten sposób staramy 
się załatwić sprawę, żeby każdy kto chce zagłosować mógł tego 
dokonać. Zresztą jeszcze chciałabym powiedzieć, że będzie komunikat, 
które są przystosowane dla osób z wózkami itd. i tam te osoby mogą 
zmienić i tam mogą dojechać i my osoby dowozimy przy odpowiednim 
zgłoszeniu do urzędu w dniu wyborów. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1399? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
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               Rada Miasta Gda ńska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 
 

Uchwał ę Nr LVII/1344/14 
 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie podziału miasta Gda ńska 
na stałe obwody głosowania 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

16) w sprawie utworzenia na 
terenie miasta Gdańska odrębnych 
obwodów głosowania w celu 
przeprowadzenia wyborów do Rady 
Miasta Gdańska, Sejmiku 
Województwa Pomorskiego oraz 
Prezydenta Miasta Gdańska 
zarządzonych na dzień 16 listopada 
2014 r. (druk 1400) 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1400 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu I Ładu Publicznego opiniowała 
pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest 
za przyjęciem projektu druk 1400? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1345/14 
 

w sprawie utworzenia na terenie miasta Gda ńska 
odr ębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów do Rady Miasta Gda ńska, Sejmiku Województwa 

Pomorskiego oraz Prezydenta Miasta Gda ńska 
zarządzonych na dzie ń 16 listopada 2014 r. 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

17) w sprawie zmiany Statutu 
Miasta Gdańska (druk 1402) 

Radny MARCIN SKWIERAWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Samorz ądu i Ładu Publicznego  
Przedstawił projekt uchwały druk 1402 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Prezydent Miasta Gdańska nie wniósł uwag. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1402? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1346/14 
 

w sprawie zmiany Statutu Miasta Gda ńska 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
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18) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Aniołki (druk 1403) 

Radny MARCIN SKWIERAWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Samorz ądu i Ładu Publicznego  
Przedstawił projekty uchwał od druku 1403 do druku 1436 zgodnie  
z uzasadnieniami. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo. Ja tylko dodam jeszcze do tego, co powiedział 
przewodniczący, żebyśmy uchwalili, jak państwu wiadomo te statuty. 
Niestety musieliśmy wrócić po uwagach od pana wojewody. Sam 
byłem świadkiem, gdzie były rozmowy, aby pewne kwestie zostawić, 
te kompetencje. Niestety nie dało to rezultatów i stad te zmiany, które 
jak tu powiedziano zostały wymuszone prawem i dodam tylko, że do 
tych wszystkich zmian statutowych Prezydent Miasta nie wniósł uwag. 
 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Dziękuję Panie Przewodniczący, ja bym prosiła pana radnego, aby nie 
odnosił się do  opinii osób, które nie maja prawa głosu podczas 
dzisiejszej sesji, chyba ze pan przewodniczący taki głos pani Ewie 
Lieder przyzna, to jest mało eleganckie, polemikę zaczynamy wtedy, 
kiedy parter może się bronić to po pierwsze. Po drugie jednak coś jest 
na rzeczy. Rzeczywiście pan wojewoda zgłosił swoje uwagi pod 
adresem tych kompetencji jednostek, które dotyczą opiniowania 
planów zagospodarowania przestrzennego, ale chcę państwu zwrócić 
uwagę, że w trybie nadzorczym wojewoda podejmuje różne decyzje, 
czasami słuszne, czasami nie, czasami przegrywa przed sądami 
administracyjnymi. Czasami w sprawach wątpliwych mógłby się nie 
odzywać, jak w przypadku przekazania szkoły na ul. Azaliowej 
podmiotowi niepublicznemu, kiedy szkoła liczy więcej niż 75 osób. 
Tutaj wojewoda nie wykorzystał swojego trybu nadzorczego, więc 
może warto było jednak pozostawić zmodyfikowane te zapisy. To jest 
uwaga dosyć dziwna, bo ja sobie nie przypominam, żeby ustawa  
o planowaniu przestrzennym zawierała enumeratywnie zamknięty 
katalog, zamknięty i jakby niemożliwy do poszerzania w ramach 
suwerenności samorządu. To nie jest katalog, powiedziałabym, 
wykluczający. Więc ta uwaga akurat myślę, że powinna była być 
przyjęta z większą rezerwą, jednak. To jest taka moja opinia. 
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Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Pani radna, on nie wyklucza, on po prostu nie zakłada, że w tym 
uczestniczą jeszcze inne podmioty. Ale myślę, że to koledzy, którzy 
się jeszcze zgłaszają, powiedzą. Bardzo proszę, pan przewodniczący 
Skwierawski. 
 
Radny MARCIN SKWIERAWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Samorz ądu i Ładu Publicznego  
Krótko. Panie przewodniczący, pani radna, według mnie nieelegancko 
jest oszukiwanie i manipulowanie mieszkańcami Gdańska. To jest 
nieelegancko. Pani radna, pan wojewoda pisze do nas: należy 
rozważyć zmianę treści wyżej wymienionych statutów, należy zmienić 
itd. Więc jest to jednoznaczne w mojej i komisji mniemaniu. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI  
Dziękuję Panie Przewodniczący, dziękuję Marcinowi za to 
wspomnienie dotyczące tego trybu głosowania. Mam wrażenie, że 
dzięki tej zmianie nawiązujemy do takiej normalności. Mieszkańcy 
Gdańska w każdych wyborach w tej chwili na karcie głosowania mogą 
zagłosować raz. Raz głosujemy, gdy wybieramy prezydenta, raz 
głosujemy gdy wybieramy radnego, raz wybieramy głosując na posła. 
Kiedyś była możliwość wyboru trzech senatorów, teraz także 
wybieramy tylko jednego senatora, więc myślę, że także w wyborach 
do rad dzielnic, kiedy możemy zaznaczyć jeden krzyżyk, to jest to 
nawiązanie do normalności, a nie wybór 15 czy 22 radnych. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radny SZYMON MOŚ 
Zabranianie komuś wypowiadania się, powoływanie się na to, że nie 
ma możliwości polemiki, to ja bym w takim razie prosił, żeby pani 
radna nie oceniała działań pana wojewody, bo go tutaj tez nie ma i też 
nie ma możliwości polemizowania z pani opinią co do tego kiedy 
używa, a kiedy nie używa nadzoru. Ja oczywiście nie uważam, żeby 
taka wypowiedz była niedozwolona. Natomiast idę zgodnie z tą myślą, 
zgodnie z tą logiką, która jest absurdalna. Zaczynam się 
przyzwyczajać, ze na tej sali już wszystko może paść, ale to już jest 
po prostu absurd i trzymajmy się jakiś zasad zdrowo rozsądkowych. 
Dziękuję. 
 
Radna MAŁGORZATA CHMIEL  
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, ustawa o planowaniu 
przestrzennym, a właściwie nawet nie ustawa, a rozporządzenie do tej 
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ustawy wyraźnie wylicza do jakich organów obligatoryjnie należy 
wysłać projekt planu zagospodarowania przestrzennego w czasie jego 
procedowania i w którym momencie. Nie ma tam wyliczonej jednostki 
pomocniczej. W związku z tym nie mieści się wysyłanie projektu planu 
do uzgodnienia, do opiniowania do jednostek pomocniczych  
w katalogu obligatoryjnym, który można by wpisać w nasze 
dokumenty. W związku z tym zgadzam się całkowicie z panem 
wojewodą i tutaj uważam, że ma rację. Natomiast chciałabym 
mieszkańców uspokoić, że my nadal, tak jak do tej pory, będziemy 
wszystkie projekty uchwał planistycznych wysyłać do opiniowania 
przez jednostki pomocnicze, czyli rady dzielnic. Dziękuję bardzo. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Przepraszam, że zabieram raz jeszcze głos, ale szanownym kolegom 
chciałam zwrócić uwagę, że jest jednak różnica między moim 
odniesieniem się do decyzji wojewody, który jest organem publicznym, 
a odniesieniem się pana Skwierawskiego, do pani Ewy Lieder, która 
takim organem nie jest. Ja nie używam w stosunku do wojewody 
sformułowań manipulacja, oszukiwanie etc. i nadal uważam, że 
katalog zawarty w ustawie o planowaniu nie jest katalogiem 
wykluczającym, tzn. w ramach swoich decyzji legislacyjnych samorząd 
może zapisać to, co robi po prostu. Dziękuję, taka jest moja opinia. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Ja myślę pani radna, że nie ma tu sporu bo myśmy dzisiaj na komisji 
Samorządu i Ładu Publicznego, w której uczestniczyłem, też na ten 
temat rozmawiali i jest krzywdzące mówienie, że radni tu manipulują  
i zabierają komuś coś. Nie, radni chcieli to dać, tylko niestety nie 
wyszło.  
 
Radny SZYMON MOŚ 
Po pierwsze, w chwili kiedy w wielkiej sprawie wypowiada się ktoś 
pełniący funkcję chociażby w jednostce pomocniczej, przede 
wszystkim ktoś, kto uczestniczy w tej chwili w debacie politycznej  
w kampanii wyborczej,  moim zdaniem ta teza tak jednoznacznie 
sformułowana pomiędzy jedną a drugą sytuacją jest dyskusyjna, ale 
chciałem jakby to tylko na marginesie. Natomiast oczywistym jest, że 
przepisy regulujące planowanie i zagospodarowanie przestrzenne 
znajdują się w tej gałęzi prawa jaką jest prawo administracyjne. Chyba 
poprzednio na poprzedniej sesji, czy dwie sesje temu też już to komuś 
próbowałem wytłumaczyć, że prawo administracyjne charakteryzuje 
się tym, że tylko ta kompetencja, która jest zapisana wyraźnie  



 53

w ustawie jest możliwa do zrealizowania przez władzę publiczną 
ponieważ wyposażona jest ona w imperium, czyli w możliwości 
decyzyjne i właśnie po to, aby nie nadużywać, bo tych sytuacji można 
sobie wyobrazić wiele innych, gdzie  poza tym, co ogólnie słusznym 
wydawałoby się rozwiązaniem, które prawnie jest niemożliwe,  
o którym dyskutujemy, ze mogły te luki, mogły być w ten sposób 
wykorzystywane. I taka jest podstawowa zasada działania prawa 
administracyjnego w odróżnieniu od tego, co jest przepisach prawa 
cywilnego, więc ja nie widzę w ogóle dyskusji w tym zakresie. To jest 
bardzo, bardzo oczywiste i jasne, i przy dobrej woli, która tu została 
zadeklarowana rzeczywiście powinniśmy mówić i nazywać te sprawy 
wprost, a nie dopuszczać do tego, żeby gdziekolwiek w debacie 
publicznej pojawiały się jakieś nieścisłości czy manipulację, 
wykorzystujące np. to, ze wiedza ta ściśle prawnicza wiadomo nie jest 
tak zawsze popularna i nie zawsze tak się przewija, przebije niż jakieś 
proste populistyczne hasła i w tym pana przewodniczącego 
Skwierawskiego będę konsekwentnie wspierał. Wykonał wraz  
z komisją kawał dobrej roboty i w tym zakresie, i w zakresie 
przywrócenia normalności polegającej na tym, że mieszkańcy 
dysponują jednym głosem, bo to było dopiero wypaczenie zasad 
demokracji. Dziękuję.  
 
Radny MARCIN SKWIERAWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Samorz ądu i Ładu Publicznego  
Panie Przewodniczący, już nie chciałbym tutaj zbyt dużo czasu 
poświęcać pani Ewie Lieder, natomiast Ewa Lieder jest politykiem, jest 
kandydatem na prezydenta, uczestniczy w kampanii wyborczej. Jeżeli w 
tej kampanii wyborczej oskarża Wysoką Radę, czy Komisję Samorządu  
i Ładu, uważam, że jak najbardziej powinnyśmy reagować. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, przypomnę, że jesteśmy w tej chwili 
przy serii druków, ale myślę panie przewodniczący, że nie będziemy 
omawiać następnych. Druk 1403, one są powtarzalne. Do wszystkich nie 
wniósł uwag Pan Prezydent. Kto z  pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 1403? 
 

Za    -      25 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
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               Rada Miasta Gda ńska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 
 

Uchwał ę Nr LVII/1347/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Aniołki 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 

19) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Brętowo (druk 1404) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Druk 1404, dotyczy zmian w dzielnicy Brętowo. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1404? 
 

Za    -      26 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1348/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Br ętowo 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
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20) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Brzeźno (druk 1405) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Następny druk dotyczy dzielnicy Brzeźno. Kto z  pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1405? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1349/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Brze źno 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 

21) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Chełm (druk 1406) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1406? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1350/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Chełm 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 

22) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Jasień (druk 1407) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1407? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1351/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Jasie ń 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 

23) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Kokoszki (druk 1408) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1408? 
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Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1352/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Kokoszki 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

24) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Krakowiec – Górki Zachodnie (druk 
1409) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1409? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1353/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Krakowiec – Górki Zachodnie 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
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25) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Letnica (druk 1410) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1410? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
                Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1354/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Letnica 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 

26) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Matarnia (druk 1411) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1411? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1355/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Matarnia 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 

27) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Młyniska (druk 1412) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1412? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1356/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Młyniska 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
 

28) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Nowy Port (druk 1413) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1413? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1357/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Nowy Port 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 

29) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Oliwa (druk 1414) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1414? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1358/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Oliwa 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
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30) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Olszynka (druk 1415) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1415? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
                Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1359/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Olszynka 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
 

31) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Orunia – Św. Wojciech - Lipce (druk 
1416) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1416? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
                Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1360/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech – Lipce 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
 

32) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Osowa (druk 1417) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1417? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1361/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Osowa 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 

33) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Piecki - Migowo (druk 1418) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1418? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1362/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Piecki – Migowo 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
 

34) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Przeróbka (druk 1419) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1419? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1363/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Przeróbka 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
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35) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Przymorze Małe (druk 1420) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1420? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1364/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Przymorze Małe 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
 

36) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Przymorze Wielkie (druk 1421) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1421? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1365/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Przymorze Wielkie 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
 

37) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Rudniki (druk 1422) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1422? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1366/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Rudniki 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
 

38) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Siedlce (druk 1423) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1423? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1367/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Siedlce 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
 

39) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Stogi (druk 1424) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1424? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1368/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Stogi 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
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40) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Strzyża (druk 1425) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1425? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1369/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Strzy ża 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
 

41) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Suchanino (druk 1426) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1426? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1370/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Suchanino 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
 

42) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Śródmieście (druk 1427) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1427? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1371/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Śródmie ście 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  
 

43) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Ujeścisko - Łostowice (druk 1428) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1428? 
 



 69

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1372/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Uje ścisko – Łostowice 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.  
 

44) zmieniająca Statut Dzielnicy VII 
Dwór (druk 1429) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1429? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1373/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy VII Dwór 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.  
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45) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Wrzeszcz Dolny (druk 1430) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1430? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1374/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  
 

46) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Wrzeszcz Górny (druk 1431) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1431? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 



 71

Uchwał ę Nr LVII/1375/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu.  
 

47) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Wyspa Sobieszewska (druk 1432) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1432? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1376/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Wyspa Sobieszowska 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu.  
 

48) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Wzgórze Mickiewicza (druk 1433) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1433? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1377/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu.  
 

49) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Zaspa Młyniec (druk 1434) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1434? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1378/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Zaspa Młyniec 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu.  
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50) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Zaspa Rozstaje (druk 1435) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1435? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1379/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Zaspa Rozstaje 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu.  
 

51) zmieniająca Statut Dzielnicy 
Żabianka – Wejhera – Jelitkowo – 
Tysiąclecia (druk 1436) 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 1436? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1380/14 
 

zmieniaj ąca Statut Dzielnicy Żabianka – Wejhera – 
Jelitkowo – Tysi ąclecia 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu.  
 

52) uchylająca uchwałę w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania 
wyborów do rad jednostek 
pomocniczych (druk 1437) 

Radny MARCIN SKWIERAWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Samorz ądu i Ładu Publicznego  
Przedstawił projekt uchwały druk 1437 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Prezydent Miasta nie wniósł uwag do projektu uchwały. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1437? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1381/14 
 

uchylaj ąca uchwał ę w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzania wyborów do rad jednostek pomocniczy ch 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu.  
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53) Zmieniajaca Uchwałę Nr 
LI/1432/10 Rady Miasta Gdańska  
z dnia 26 sierpnia 2010 r. w sprawie 
Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych 
Miata Gdańska (druk 1447)  
przeniesiono do punktu 3A 

 

54) w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej 
dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Gdańsku na 2014 rok (druk 1448  
+ autopoprawka) 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki K omunalnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 1448 zgodnie z uzasadnieniem wraz  
z autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu również pozytywna. 

 
Radna JOLANTA BANACH  
Szanowny panie dyrektorze, proszę o wyjaśnienie sprawy, może 
niekoniecznie z uchwałą związaną, ale zwrócili się do mnie mieszkańcy 
Szańca z taką oto prośbą, żeby wyjaśnić, czy całkowite zamknięcie ulicy 
nie było zbyt asekuracyjne. Ja pytałam w ZDiZ bodaj inż. 
Podsiadłowskiego, który odpowiadał za wyłączenie tej ulicy, czy tam nie 
można by na jej końcu, na końcu takim o kształcie łyżkowatym, jednak 
udostępnić kawałka na parkowanie dla mieszkańców. Czyli krótko 
mówiąc, czy cała ulica jest wyłączona, czy jest fragment, na którym oni 
mogą parkować, ci mieszkańcy, przy tej katastrofie czy mogą parkować? 
 
Maciej Lisicki – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
W tej sprawie została sporządzona opinia rzeczoznawcy, który wyraził 
się w jaki sposób tą skarpę należy zabezpieczyć do czasu odbudowy 
muru. Miedzy innymi z tej opinii są wyciągnięte takie wnioski, że zakres 
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wyłączenia ulicy jest taki, a nie inny. Myślę, że nikt z nas, ani pani radna, 
ani pracownicy ZDiZ nie chcieliby ponosić odpowiedzialności z tego 
tytułu, że ktoś zaparkuje samochód, a następnego dnia ten samochód 
spadnie mu na dół, albo nie daj Boże podetnie budynki. Prawda jest 
taka, że spółdzielnia mieszkaniowa, która te budynki budowała posiadała 
ekspertyzę, my ją mamy, że tam te budynki w ogóle nie powinny 
powstać, a budynki powstały. Teraz wszyscy mamy żabę, którą trzeba 
zjeść. Trudno, skoro mieszkańcy wybudowali budynki w takim, a nie 
innym miejscu, to dzisiaj muszą niestety chwilę odcierpieć, żeby potem 
było bezpiecznie i w porządku. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
No pytam tylko o to, czy jest miejsce do parkowania, o nic więcej. 
 
Maciej Lisicki – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Pani radna, ja nie wnikam, czy mieszkańcy mają miejsce do parkowania, 
czy nie, tylko wnikam czy będzie bezpiecznie, czy nie. To wszystko. Ma 
być bezpiecznie. Jeżeli ulica jest wyłączona na bezpośrednim odcinku  
z ruchu, to znaczy że tak to należało zrobić, bo nikt nie będzie ponosił 
odpowiedzialności za to, że tam się wydarzy jakieś nieszczęście, 
również pani radna. Przecież nikt nie robi ludziom złośliwie, żeby nie 
mieli gdzie zaparkować samochodu. Jeżeli jest ta ulica wyłączona, to 
znaczy ze musi być wyłączona i nikt nie robi tego dla zabawy tylko 
dlatego, że jest to po prostu jest to niezbędne, a mieszkańcy, 
przepraszam, Kolonia Anielinki jest tak małym osiedlem, że nawet 
zaparkowanie na ul. Podmiejskiej nie stanowiło problemu. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 1448 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1382/14 
 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji  

przedmiotowej dla Gda ńskiego Zarz ądu Nieruchomo ści 
Komunalnych Samorz ądowy Zakład Bud żetowy  

w Gdańsku na 2014 rok 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu.  
 

55) zmieniająca Uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do 
realizacji rocznego planu potrzeb  
w zakresie wykonywania prac 
społecznie użytecznych na 2014 rok  
w mieście Gdańsku (druk 1449) 

Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1449 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1449 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1383/14 
 

zmieniaj ąca Uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
przyj ęcia do realizacji rocznego planu potrzeb  

w zakresie wykonywania prac społecznie u żytecznych na 
2014 rok w mie ście Gdańsku 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu.  
 

56) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
szczegółowego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańsk na 2014 rok 
(druk 1452) 

Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1452 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. 
 
Radna JOLANTA BANACH  
Dziękuję Panie Przewodniczący, pani prezydent ponieważ tych 
pieniędzy na zadania dotyczące osób współuzależnionych jest zawsze 
mało takie przesunięcia, nawet niewielkich kwot dobrze by było, żeby 
były podejmowane z pełnym przekonaniem. Chciałam panią prosić  
o doprecyzowanie, czym są te nowe inicjatywy wynikające z potrzeb, 
zdiagnozowanych, jak już państwo piszecie. 
 
Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Jest znacznie większa potrzeba dotycząca profilaktyki obejmującej 
młodzieży i dzieci. Natomiast znacznie mniej podmiotów gotowych do 
realizacji ofert adresowanych pod adresem współuzależnionych i nie 
chcemy, ze się tak wyrażę, marnować środków i tam gdzie są one 
możliwe do dobrego wykonania je przesuwamy. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1452 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1384/14 
 

zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
przyj ęcia szczegółowego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gda ńsk na 2014 rok 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu.  
 
 

57) zmieniająca uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2014 
(druk 1453) 

Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1453 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu 
druk 1453? 
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Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1385/14 
 

zmieniaj ąca uchwał ę Rady Miasta Gda ńska w sprawie 
przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych w Gda ńsku na 
rok 2014 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu.  

58) w sprawie likwidacji placówki 
opiekuńczo – wychowawczej typu 
rodzinnego „Na Wzgórzu” (druk 1456) 

Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1456 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1456? 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1386/14 
 

w sprawie likwidacji placówki opieku ńczo – wychowawczej 
typu rodzinnego „Na Wzgórzu” 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu.  
 

59) w sprawie zmiany nazwy 
Zespołu Szkół Przyszpitalnych  
w Gdańsku przy Specjalistycznym 
Psychiatryczno - Neurologicznym 
Samodzielnym Publicznym Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Gdańsku  
z siedzibą przy ul. Srebrniki 17 oraz 
nadania numeru (druk 1451) 

Ewa Kami ńska – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1451 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Edukacji opiniowała pozytywnie. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 1451? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       

              Rada Miasta Gda ńska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwał ę Nr LVII/1387/14 
 

w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Przyszpitalnyc h  
w Gdańsku przy Specjalistycznym Psychiatryczno - 

Neurologicznym Samodzielnym Publicznym Zespole Opie ki 
Zdrowotnej w Gda ńsku  

z siedzib ą przy ul. Srebrniki 17 oraz nadania numeru 
 

z dnia 25 września 2014 r.  
 
Uchwała stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu.  
 

60)  w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 1457) 

Grzegorz Strzelczyk – przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 1457 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1457 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1388/14 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno ść Prezydenta 
Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu.  
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61) w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 1458) 

Grzegorz Strzelczyk – przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej  
Przedstawił projekt uchwały druk 1458 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z  pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 1458 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr LVII/1389/14 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno ść Prezydenta 
Miasta Gda ńska 

 
z dnia 25 września 2014 r.  

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu.  
 

 
 
 

 
PUNKT 5 

 
INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH I ODPOWIEDZI 

PREZYDENTA MIASTA  
 
 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Prezydenta Miasta 
Gdańska stanowią odpowiednio załączniki nr 66 i 67 do protokołu. 
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PUNKT 6 
 

 WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE  
 

Nie ma. 
 
 

PUNKT 7 
 

 ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Bardzo dziękuję za sprawne procedowanie sesji. 
 
Obrady zakończono o godzinie 1230 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
podinspektor BRMG 
 
Karolina Mróz 


